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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

گام بلند سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری در هفته اصفهان برداشته شد  ؛  

رونمایی از 150 محصول فرهنگی اجتماعی  رهاوردی بزرگ
       زمان پاسداشت روز اصفهان سالیان سال محل اختلاف بود که یکی از دستاوردهای شورای پنجم تغییر زمان این روز به اول آذرماه است
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به بار نشستن 
ایده هایمان در سایه 

تدبیر
شاید شــما هم مثل میلیون ها 
فرد دیگــر، تعداد زیــادی ایده 
اقتصادی در ذهــن دارید اما به 
دلیل عوامل مختلف و بازدارنده 
قادر به عملی کردن آن نباشید و 
دلیل اصلی پیشرفت نداشتن خود 
و جامعه را ایــن عوامل بازدارنده 
بدانید. عواملی چون کم بود زیر 
ساخت های لازم در محیط مورد 
نظر شما، نبود سرمایه لازم ، به 
روز نبودن  تخصص لازم و هزاران 
عامل دیگر که هــر کداممان در 
نظر داریــم. اما به راســتی این 
ایده ها تا چقدر قابل اجرا اســت 
و آیا تنها دلیل عملی نشدن آن 
مشکلات مالی و زیر ساختی است 
و یا بسیاری از ایده ها توجیه قابل 

قبولی برای عملی کردن ندارند؟
هر چند وجــود خلاقیت در هر 
کاری باعث بروز ایده های تازه و 
شکل گیری  راه های نو می شود، اما 
برای تولید انبوه یک اختراع، ایده 
شما باید دارای توجیه اقتصادی 
و فنی متقاعد کننــده ای برای 
سرمایه گذار ها باشد، حتی اگر 

قرار است ...

افزایش دوباره قیمت 
لبنیات در یک هفته

ســتاد تنظیم بازار در یک هفتــه دو بار قیمت 
لبنیات را افزایش داد که همیــن امر منجر به 
سوء استفاده برخی از شرکت های تولید لبنیات 

شده است.
با وجود آنکه قیمت فرآورده های لبنی در ۴ تیر 
امسال بنابر مصوبه ستاد تنظیم بازار ۲۲ تا ۲۸ 
درصد افزایش یافت، قبل از پایان سال بار دیگر 
۴۰ درصد گران شــد که این افزایش های گاه 
بیگاه، دهک های ضعیف جامعه را در تامین سبد 
مصرفی خود دچار مشکل کرده است و کار را به 
جایی رساند که بسیاری از خانوارها چاره ای جز 
حذف محصولات لبنی ندارند چرا که درآمدهای 
ناچیز جوابگوی رشد افسار گسیخته قیمت اقلام 

اساسی نیست. 
بسیاری از مسئولان بر این باورند که ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
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وقتی محدودیت های کرونایی صنف مشاوران املاک را هم 
تعطیل کرده است؛ 

معاملات مسکن، پشت درهای 
بسته 

با اجرای دور جدید محدودیت های مقابله با شیوع کرونا، صنف 
مشاوران املاک نیز در شهرهای قرمز ملزم به تعطیلی شده اما 

پیگیری ها از مشاوران املاک نشان می دهد محدودیت های جدید 
کرونا تأثیری بر مناسبات بازار کساد و رکودی مسکن نداشته و با 

تعطیلی اجباری صنف مشاوران املاک، فقط فعالیت های محدود آنها...

گـــزارش

اجرای دو هزار برنامه در هفته بسیج متناسب با شرایط کرونایی 

ختم 2۳هزار صلوات 
برای شادی 2۳ هزار 
شهید اســتان، جلســات و نشست های 
وبیناری، مسابقه حفظ دعای هفتم صحیفه 
سجادیه، ۱00 ختم قرآن،  توزیع ۱0هزار جلد 
کتاب در ســطح پایگاه های بسیج، قرائت 
دعای ال یاســین در محل بخش کرونایی 
بیمارســتان صحرایی شــهید آیت الله 
صدوقی، اجرای شیفت ایثار توسط کارگران 
بسیجی و اختصاص عواید آن برای کمک 
به خانواده های بی بضاعت،  تشــکیل میز 
خدمت در مناطق مختلف و توزیع ۷0 هزار 
بسته بهداشتی توسط بسیج دانشجویی، 
جمع آوری آثــار، تصاویر و وصیتنامه های 
شهدای استان توسط بسیج دانش آموزی 
از جمله  برنامه هایی است که در طول هفته 

بسیج اجرا می شود.

این مطلب را سردار سرتیپ مجتبی فدا فرمانده 
ســپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان اعلام 
کرد و گفت: ۲ هزار برنامه در هفته بسیج در سطح 
پایگاه ها، حوزه ها و نواحی بسیج استان اصفهان 

متناسب با شرایط کرونایی اجرا می شود.
وی افــزود : در اولین روز که با شــعار »بســیج، 
معنویت و سلامت« نامگذاری شــده است،  ۲۲ 
تیم بهداشتی بســیج جامعه پزشکی به مناطق 
محروم استان اعزام و با توجه به نیاز سازمان انتقال 
خون به گروه های مختلف خونی در تفاهم نامه ای 
با بســیج جامعه زنان اســتان پویش نذر خون با 
 شــعار هر خانه یک پایــگاه انتقال خــون آغاز 

می شود.
فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان 

به برنامه های دومین روز بســیج با شعار »بسیج، 
فرزند مسجد خادم مردم« اشاره کرد و افزود: آغاز 
پویش »هر پایگاه یک خدمت«، تجلیل از شهدا و 
مدافعان سلامت، تقویت و راه انداری هزار پایگاه 
سلامت در سراسر استان با محوریت علوم پزشکی 
و همکاری بسیج، ارکان مساجد، هیات مذهبی، 
هلال احمر، کانون های فرهنگی ارشاد اسلامی و 

نیروی انتظامی از برنامه های این روز است.
وی تصریح کرد: هدف از تشکیل پایگاه های سلامت 
محلی آموزش، توانمندســازی و توجیه مردم در 
خصوص بیماری کرونا، بیماریابی و بیمارشناسی، 
جداســازی افــراد دارای بیمــاری زمینــه ای، 
قرنطینه بیماران، انتقال بیماران به بیمارستان ها 
و مراکز درمانی، قطع زنجیــره کرونا و کمک به 
 کاهش تعداد بیماران کرونایی، افراد بســتری و

 فوتی هاست.
سردار فدا اظهار کرد: در سومین روز از هفته بسیج 
با شعار »بسیج، مبتکر حل مسائل« که به ظرفیت  
متخصصان، نخبگان و کارشناســان قشــرهای 
مختلف اشاره دارد، مجمع غیر حضوری تشکیل 
بسیج در دانشگاه های اســتان با حضور نخبگان 

دانشگاهی برگزار می شود.
وی اضافه کرد: همچنین در این روز بسته های لوازم 

التحریر و تبلت در قالب پویش» لبخند رضایت« 
در بین دانش آمــوزان نیازمند توزیع می شــود 
و دوره مجــازی »راهیان نور« با  حضــور راویان 
در یادمان هــای دفاع مقدس و ارســال محتوای 
الکترونیکی در تبیین  عملکرد نیروهای استان در 
هشت سال دفاع مقدس برای ۲هزار دانش آموز  در 

دستور کار قرار خواهد گرفت.
فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان 
به برنامه هــای چهارمیــن روز هفته بســیج با 
عنوان »بسیج، الگوی ســبک زندگی اسلامی و 
ایرانی«تصریح کرد: افتتاح ۵۳ پروژه محرومیت 
زدایی و اقتصاد مقاومتی،  رونمایی از محصولات 
و تولیدات مرکز آفرینش های هنری بسیج استان 

انجام خواهد شد.
وی گفت: در پنجمین روز هفته بسیج که با عنوان 
»بسیج، ولایی و انقلابی و تمدن«، نامگذاری شده 
است،  ۵۰۰ گروه سرود در مناطق مختلف استان 
اجرای برنامه خواهند داشت و چهارمین مرحله 
رزمایش کمک مومنانه با توزیع ۱۰۰ هزار بسته 

غذایی در بین نیازمندان استان اجرا می شود.
سردار فدا اظهار کرد: همچنین در تفاهم نامه ای 
بین بسیج سازندگی و کمیته امداد امام خمینی 
)ره(  ساخت ۱۱۵۰ واحد مسکونی برای محرومیت 
در این روز آغاز می شود.وی در تشریح برنامه های 
ششمین روز هفته بسیج با عنوان  »بسیج، نیروی 
مقاومت ملت ایران« گفت: افتتــاح و رونمایی از 
درگاه اینترنتــی »ایام الله« ویــژه  تولید و توزیع 
محتوای غنی مناســبت های ملی و دینی، توزیع 
۲۰۰ ســری جهیزیه بــه نوعروســان، تجلیل 
از بســیجیان دســتگاه های مختلف بــا ارتباط 
 تصویری اســتاندار و مدیــران کل از برنامه های

 این روز است.

یلدا توکلی
گــــــزارش

جهت کمک به فرآیند آزمایش CMS، به عنوان پیشنهاد برتر؛ 

پذیرفته شدن طرح محققان دانشگاه صنعتی اصفهان در بزرگترین پروژه علمی دنیا

پس از تلاش و 
چندین مرحله داوری 

پیچیده، درنهایت 
طرح ارائه شده توسط 

محققان دانشگاه 
صنعتی اصفهان 

مورد پذیرش و تأیید 
داوران بین المللي 

مرکز سِرن قرار 
گرفت

مرکز پژوهش های هسته ای اروپا )CERN(، طرح محققان دانشگاه صنعتی اصفهان به منظور ساخت دستگاه سنجش میزان درخشندگي ناشی از 
برخوردذرات با درصد خطاي کمتر از۱ درصد را به عنوان طرح برگزیده جهت ارتقاء تجهیزات مربوط به آزمایش CMS براي اندازگیري درخشندگی 

برخورد ذرات در سرعت هاي بالاتر انتخاب کرد.

ســرن )CERN( بزرگترین 
مجموعه آزمایشــگاهی دنیا در 
زمینه فیزیــک ذرات بنیادی و 
فیزیک هسته ای است که حدود 
66 ســال قبل یعنی در ســال 
۱9۵۴ میلادی توسط سازمان 
اروپائی تحقیقات هسته ای ایجاد 
و در طی این مدت پژوهش های متعددی را به 
رهبری دانشمندان برتر دنیا )از جمله6 دارنده 

جایزه نوبل( به سرانجام رسانید.
در این مرکز که مهمترین هدف آن"کشــف 
رازهای مبداء جهان" تعریف شــده است هم 
اینک بیش از ۳ هــزار فیزیکدان و مهندس به 
عنوان کارکنان مقیــم در زمینه های مختلف 
نظری و آزمایشگاهی مشغول به کار هستند و 
بیش از 6 هزار و ۵۰۰ دانشمند از ۵۰۰دانشگاه 
از ۸۰کشــور دنیا به صورت بازدیدهای کوتاه 
مدت حضور می یابند که این امر خود نشان از 
همکاری بزرگ و بی نظیر علمی دانشمندان و 

پژوهشگران عرصه علمی جهان دارد. 
بزرگتریــن برنامه کنونی سِــرن، عــلاوه بر 
تحقیقات گوناگون در زمینه فیزیک هســته 
 LHC ای و ذرات بنیادی، اجرای پروژه بزرگ
یا همان “برخورد دهنده ی بزرگ هادرونی” به 
عنوان بزرگترین پروژه علمی جهان است که 
یک شتاب دهنده ذرات با انرژی و پیچیدگی 
بی نظیر و بی سابقه بوده و نتیجه آن همکاری 
و مشــارکت جهانی برای آشکارسازی بخش 
جدید پنهانی از حقیقت خواهــد بود. پس از 
 )IPM( عضویت پژوهشگاه دانش های بنیادی
در سِرن در ســال۲۰۰۱ میلادی، کشورمان 
برای نخستین بار با ساخت قسمتی مکانیکی 
 CMS - Compact Muon(از آزمایش
Solenoid( در ایــن پــروژه بزرگ جهانی 
همکاری نمود. با پذیرفته شدن دانشگاه صنعتی 
اصفهان در ســال ۱۳9۸ به عنوان نخستین 
دانشگاه ایرانی به عضویت مرکز پژوهش های 
هســته ای اروپا)CERN(، اینک در دومین 
دستاورد بزرگ و ارزشمند علمی بین المللی، 
طرح پیشــنهادی مشــترک میان محققان 
دانشکده مهندسی برق وکامپیوتر و دانشکده 
فیزیک این دانشگاه به منظور ساخت دستگاه 
اندازه گیري درخشندگي ناشی از برخورد ذرات 
با خطاي کمتر از یک درصــد به عنوان طرح 

برگزیده این پروژه علمی جهانی برگزیده شد.
اعضای اصلی گروه محققان دانشگاه صنعتی 
اصفهان آقایان دکتر اصغر غلامی و دکتر محمد 
صدقی از دانشکده مهندسی برق و کامپیوتر و 
دکترحامد بخشیان سهی و خانم دکتر عبیده 
جعفری از اعضای هیئت علمی دانشکده فیزیک 
این دانشگاه می باشــند. عضو هیئت علمی 
دانشکده مهندســی برق وکامپیوتر دانشگاه 
صنعتی اصفهان با اشــاره به اهمیت ویژه این 
پروژه بزرگ علمی بین المللی گفت: در آزمایش

CMS  پروتون هــا و یون هاي ســنگین در 
یک مسیر ۲7 کیلومتري شتاب داده شده و با 
سرعتي نزدیک به سرعت نور به هم برخورد داده 
می شوند تا در نقطه ي تلاقي، ذرات جدیدي 
ایجاد شود. دکتر اصغر غل امی افزود: بررسی 
و انــدازه گیری دقیق برهم کنــش های بین 
پرتوهای پروتون به اندازه گیری دقیق میزان 
درخشــندگي که در اثربرخورد پروتون ها با 
یکدیگر اتفاق مي افتد بستگي دارد و هر قدر 
سنجش میزان درخشــندگي با خطاي کمتر 
باشــد، خطاهاي کمتري در نتایج آزمایشات 
به وجود می آیــد. وی ادامه داد: این موضوع از 
جمله چالش های مهم در پروژه ارتقاء آزمایش 
CMS برای اجراء در ســال ۲۰۲7 میلادی 
است و این مرکز جهانی در تلاش است تا زمینه 
لازم جهت اندازه گیری برخط درخشــندگی 
برخورد پروتون-پروتون بــا دقت بهتر از یک 
درصد را فراهم نماید. از جمله چالش های دیگر 
این طرح نیاز به سرعت بسیار بالا و قرار گرفتن 
مدارهای الکترنیکی در محیطی با تشعشــع 

بسیار زیاد است.
دانشیار دانشکده مهندســی برق وکامپیوتر 
دانشگاه صنعتی اصفهان با بیان این که برای این 

طرح دو گروه علمی شامل یک گروه مشترک 
از محققان روسیه و ترکیه و یک گروه متشکل 
از محققان ایرانی از دانشگاه صنعتی اصفهان 
به بررسی و ارائه طرح پرداختند، تصریح کرد: 
پس از تلاش و چندین مرحله داوری پیچیده، 
درنهایت طرح ارائه شــده توســط محققان 
دانشگاه صنعتی اصفهان مورد پذیرش و تأیید 

داوران بین المللي مرکز سِرن قرار گرفت.
غلامی، افزود: به رغم تحقیقات طولانی مدت 
گروه دو ملیّتی روسی-ترکی، محققان دانشگاه 
صنعتی اصفهان در مــدت زمانی کمتر و طی 
نزدیک به یک و نیم سال انجام آزمایش هاي 
شبیه سازي شده از جنبه های مختلف، سنجش 
میزان امکان پذیري، مطالعات آماري و در نهایت 
ارائه طرح سخت افزاري ساخت دستگاه، نظر 
بســیار مثبت داوران وگروه طراحي تکنیکال 

مرکز سِرن راجلب نمودند.
وی بیان کرد: داوران این مرکز مهم بین المللی 
ضمن ابراز تمجید از سطح جزئیات، پیچیدگی 
و نبوغ اختصاص داده شــده به مدلســازی و 
شبیه سازی کارایی دستگاه پیشنهادی، اذعان 
داشتندکه نتایج ارایه شده توسط تیم کشورمان 
از توانایی ســنجش دقیق، روشن و با کیفیت 
مطلوب میزان درخشندگي با خطاي کمتر از 
یک درصد در آزمایــش CMS را برخوردار 
است. این محقق دانشــگاه صنعتی اصفهان 
افزود: بهره گیري از سنسورها و آشکارسازهای 
ســیلیکوني و مدارهاي الکترونیکي مناسب 
دردســتگاه اندازه گیري پیشنهادی محققان 
ایرانی و اثبات کارآیی طرح ارائه شده با انجام 
شبیه سازی های دقیق، نقطه قوت برتری این 
طرح در رقابت با دیگر گروه علمی فعال در این 

پروژه بود.

اخبار اصفهان
گـــزارش
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,850,00011,830,000قدیم

سکه طرح 
11,541,00011,544,000جدید

6,270,0006,320,000نیم سکه

4,308,0004,408,000ربع سکه

2,506,0002,556,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,818,0004,896,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,111,2001,131,700 عیار

طلای آب شده 
4,820,0004,900,000نقدی

یک گرم طلای 
241,481,5001,508,900 عیار

آگهی مزایده(مرحله دوم) 

احسان کوزه گر   - شهردار آران و بیدگل
شناسه: 1049493

چاپ اول

پیرو آگهى مزایده شماره 4881 مورخ 99/4/31 شهرداري آران و بیدگل در نظر دارد به 
استناد مصوبه شماره 603  مورخ 1399/4/16 شوراى اسلامى شهر آران و بیدگل نسبت به  اجاره بهره بردارى از 
عرصه استقرار گلخانه مستقر در پارك شادى به متراژ 1200 م.م با قیمت اجاره ماهیانه 13,000,000 ریال   از  
طریق  برگزارى مزایده عمومى اقدام نماید. لذا از کلیه واجدین شرایط دعوت   بعمل می آید جهت اطلاع از شرایط، 
اخذ مدارك و شرکت در مزایده حداکثر ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار  نوبت دوم این آگهی به شهرداري آران 

و بیدگل مراجعه نمایند.  
* ضمناً   هزینه درج آگهی  به عهده برنده مزایده  می باشد. ( کمیسیون در رد یا قبول پیشنهادات مختار مى باشد.) 
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ادامه از صفحه یک
...خودتان سرمایه گذاری کنید باید 
مطمئن شوید که سرمایه تان حفظ 
خواهد شد. به همین دلیل لازم است 
تحلیل های اقتصادی و فنی را در این 
امر استفاده کنید که این مهم تنها 
توسط اقتصاد دانان و متخصصین 
 حــوزه مربوطــه محقــق خواهد 

شد.
 بعد از آن  اولین و بزرگترین گام برای 
رشد و شکوفایی خلاقیت این است 
که این واقعیت را بپذیریم که ما هم 
همانند بســیاری از صاحبان ایده 
های خوب که ایده هایشان را عملی 
کرده و به موفقیت های چشمگیری 
دست یافته اند؛ یک انسان هستیم 
و می توانیم ایده های خوبی داشته 
باشیم که ارزش امتحان کردن داشته 

باشد.
البته زیر ساخت های لازم برای این 
کار نیز باید از سوی مسئولین محیا 
شود. در این راستا از دیروز برگزاری 
رویداد تیکاف با هدف تجاری سازی 
ایده های نو آغاز شده است. این طرح 
توســط پارک فنــاوری پردیس با 
همکاری »شبکه نوآوری و فناوری 
ایران« و حمایت مــادی و معنوی 
»معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری« و »بنیاد ملی نخبگان« 
برگزار می شود. به مخاطبان این طرح 
که افراد صاحب ایده و طرح هستند، 
خدمات حمایتی از قبیل مشــاوره  
تخصصی، راهبری، مهارت آموزی 
و آموزش و شبکه ســازی در مسیر 
تجاری ســازی طرح هــای نوآورانه 
و فناورانه و در یــک جمله خدمات 
دوره شکل دهی -جهت تیم سازی و 
رسیدن به محصول یا خدمت نهایی، 

ارائه می شود. 
با توجه به شیوع ویروس کرونا، قرار 
اســت کلیه بخش های تیــکاف از 
جمله جلسات، مشاوره ها،  ارزیابی ها، 
آموزش ها،  تمرین هــا و کارگاه ها از 
طریق بســتر یکپارچــه تیکاف به 
صورت آنلاین برگزار می شود و نیازی 
به مراجعه حضوری نیست. البته در 
صورت کاهش موج ابتــلا به کرونا، 
برخی جلسات به صورت حضوری 
و در مناطق مختلف کشــور برگزار 

خواهد شد.
تقریباً هر ایده جدیدی ممکن است 
نواقصی داشته باشد. ایده های جدید 
مانند جوانه های کوچکی هســتند 
که به تازگی در یــک باغ روییده اند 
لذا به راحتی مــی توانند لگدکوب 
شده و نابود شــوند. به همین دلیل 
لازم است برای رشــد این جوانه نو 
پا صاحب ایده به کمک مســئولان 
 امر مصمّم تر از قبل به شکوفایی آن

 بپردازند. و یادمان باشــد متأسفانه 
بسیاری از مردم استاد سرکوب کردن 
ایده ها هستند و اینکار را به بهترین 
شکل ممکن انجام می دهند. گویی 
آنهــا در این جهان وظیفــه ای جز 
تخریب ایده های دیگــران ندارند، 
پس مواظب ذهــن و ایده های ناب 
خود باشــید تا روزی بارور شدن آن 

را ببینید.
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جزئیات جدید از نحوه تردد کارکنان ادارات در اصفهان
سخنگوی ســتاد اســتانی مقابله با کرونا در اصفهان گفت: در روزهای گذشــته تردد از شهرهای قرمز 
 و نارنجی را به ســایر شــهرها ممنوع اعلام کردیم ولی برای کارکنان برخی از مشــاغل این تردد مجاز

 است.
حجت الله غلامی سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان  درباره تردد برخی از کارکنان با توجه 

به محدودیت های جدید اظهار داشت: همانطور که در روز های گذشته تردد از شهر های قرمز و نارنجی را به 
سایر شهر ها ممنوع اعلام کردیم بر این اساس این محدودیت برای کارکنان برخی از مشاغل با استفاده از مجوز 

صورت نمی گیرد و می توانند به تردد کنند.
او ادامه داد: اصناف و اتحادیه ها لیست صنوف مربوط خود را تنظیم و به فرمانداری اعلام می کنند تا مجوز تردد برای آن ها 

صادر گردد که مجوز برخی از آن ها را مستقیماً خود دستگاه ها صادر می کنند.
غلامی گفت: قرار بر این بود که از روز پنجشنبه این مجوز ها صادر شود و به دست کارکنان برسد بنابراین اگر کسانی هنوز مجوز تردد ندارند هر 

چه سریعتر اقدام کنند تا شامل جریمه های سنگین نشوند.
او اظهار داشت: تخلفات تردد از ساعت ۲۱ از طریق پلیس راهور و دوربین های نظارتی ثبت می شود.

اصناف اصفهان در اجرای محدودیت  کرونایی مشارکت خوبی دارند
رییس اتاق اصناف استان اصفهان گفت: اصناف استان اصفهان تابع اجرای طرح محدودیت های کرونایی 

بوده و تاکنون در همراهی انجام این مهم نمونه بوده اند.
رسول جهانگیری رییس اتاق اصناف استان اصفهان افزود: هر زمان که متولیان امور تصمیمی گرفتند 
اصناف در صف اول اجرای آن قرار داشتند و در اجرای محدودیت های جدید کرونایی باید صحبت های 

برخی صنوفی که به علت داشتن مشکلات نظیر داشتن چک، ملک و منزل استیجاری را شنید، ولی تابع 
هستند و همراهی می کنند.

رییس اتاق اصناف استان اصفهان سهم اصناف در انتشار شیوع ویروس کرونا بین ۱۰ تا ۱۲ درصد اعلام و اضافه کرد: 
اصناف کمترین اثر نقل و انتقال این بیماری را دارد.

او تصریح کرد: بنا به اعلام وزارت بهداشت بیشترین انتقال این ویروس ۵۱ درصد توسط خانواده ها و دورهمی های خانوادگی و ۲۱ درصد 
حمل و نقل صورت می گیرد و در محموع ۲۱ درصد توسط ادارت دولتی و اصناف ممکن است انتقال یابد.

جهانگیری تاکید کرد: برای تحقق کامل اجرای طرح محدودیت های جدید کرونایی با در نظر گرفتن همه جوانب و پیامد های ذیربط باید کار 
فرهنگی و زیرساختی در همه امور به ویژه خانواده ها صورت گیرد.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 در شرایط کنونی 
شهرداری به عنوان 

یکی از نهادهای مهم 
و تاثیرگذار در بخش 
فرهنگی و اجتماعی 

می تواند در جامعه 
نقش آفرین باشد 

و به خوبی می تواند 
خدمات، فعالیت ها 

و تولیدات خود را به 
جامعه ارائه کند

ایــن ۱۵۰ محصول که در 
۲۱ عنوان تولید شــده در 
قالب کتاب، لوح فشــرده، 
تابلــو، بنر و پوســترهای 
آموزشــی در آیینــی به 
مدت چهار شب با حضور 
مسئولان شهری و استانی 

رونمایی شد.
در شب نخست این برنامه که به رونمایی از 
تولیدات حوزه شهروندی اختصاص داشت، 
3۰ جلد کتاب با عنوان »کتاب نقره ای« 
مخصوص شهروندان و »کتاب طلایی« 
مخصوص مدیران شــهری در قالب ۱۰ 

عنوان رونمایی شد.
در این مراســم قدرت اله نوروزی شهردار 
اصفهان با بیان اینکه این تولیدات توانسته 
به خوبی بخشــی از نیازهای فرهنگی و 
اجتماعی را برآورده ســازد، اظهار داشت: 
هرکدام از عناوین موجود در این نمایشگاه 
بیانگر بخشی از مسائل جامعه است و چنین 
رویدادها و اقداماتی که نیاز حیاتی جامعه 
است می تواند به رفع مشکلات اجتماعی و 

فرهنگی کمک کند.
اما شب دوم رونمایی از تولیدات سازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشــی شهرداری 
اصفهان به محصولات حوزه گردشگری 
با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی 
اســتاندار و رئیس و نایب رئیس شورای 

اسلامی شهر اصفهان اختصاص داشت.
به گفته رییس اداره گردشگری سازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشــی شهرداری 
اصفهان، این تولیدات شامل چهار کتاب 
با عناویــن »ملیجــک در نصف جهان«، 
»اصفهان به زبان فرانسه«، »گردشگری 
در دســترس« و »مسیرهای گردشگری 
بازار تاریخی اصفهان« و همچنین رونمایی 

از نقشه »گردشگری بازار اصفهان« است.
علیرضا مساح درباره این تولیدات افزود: 
کتاب ملیجک در نصف جهان مخصوص 
کودکان است که تصویرسازی شده و کتابی 
کامل بوده اما اگر مخاطب نرم افزار واقعیت 
افزوده آن را نیز نصب کند تصاویر کتاب به 
صورت پاپ آپ باز شــده و داستان روایت 
می شــود. کتاب اصفهان به زبان فرانسه 
شامل اســکیس های خطی جاذبه های 
گردشگری شهر اصفهان به همراه تصاویر 
آنها است که با استفاده از نرم افزار واقعیت 
افزوده این تصاویر به صورت 36۰ درجه 
و رنگی درمی آید و اگــر کاربر به اینترنت 
نیز متصل شــود فیلم کوتاهــی از این 
جاذبه های تاریخی به نمایش درمی آید. 
وی گردشگری در دسترس را یک عنوان 
تخصصی گردشگری دانست و ادامه داد: 

گردشگری در دسترس به این معنا است که 
امکانات گردشگری برای تمام افراد از جمله 
معلولان فراهم شود و موانع حرکتی آنها در 
شهر برداشته شود. علی عباسی نویسنده 
کتاب گردشگری در دسترس خود فردی 
توانخواه است و از ویلچر استفاده می کند و 
تجربیات شهرهای خواهرخوانده اصفهان 
در این زمینه را در کتاب خود آورده است. 
چون شهر اصفهان تمایل دارد در شبکه 
شهرهای یونسکو به عنوان شهر دوستدار 
کودک و شهر دوستدار سالمند ثبت شود 
این کتاب می تواند به نقشــه راهی برای 

مدیران اصفهان تبدیل شود.
رییس اداره گردشگری سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشــی شــهرداری اصفهان 
گفت: در کتاب مسیرهای گردشگری بازار 
تاریخی اصفهان نیز بازار اصفهان به همراه 
جاذبه های آن به طــور کامل و به صورت 
آکادمیک شرح داده شده است و اینکه برای 
بازدید از هر بخش بازار تاریخی اصفهان چه 
زمانی باید صرف کنیم و مسیر هر بازدید نیز 

پیشنهاد داده شده است.
مساح نقشــه گردشــگری بازار تاریخی 
اصفهان را مهم ترین تولید رونمایی شده 
در این مراسم دانســت که در طول یک 
سال طراحی و تولید شده و بیان کرد: بازار 
اصفهان بسیار قدیمی اســت که از زمان 
بسیار دور تا الان بزرگ شده و هم اکنون 
به شــکل ارگانیک درآمده که باعث شده 
تصویرســازی از آن مشکل شــود. این 
نخستین نقشه گردشگری بازار اصفهان 
است و چنین نقشه ای تاکنون تهیه نشده 
بود. در این نقشه دوزبانه مسیر بازار اصفهان 
و برخی مشاغل ســنتی آن به فارسی و 
انگلیسی شــرح داده شــده و مکان های 

موردتوجه نیز در آن پین شده است.
رییس شــورای اسلامی شــهر اصفهان 
نیز در مراســم رونمایی از تولیدات اداره 
گردشگری ســازمان فرهنگی اجتماعی 
ورزشی شــهرداری با اشاره به برنامه های 
هفته نکوداشــت اصفهان اظهار داشت: 
زمان پاسداشت روز اصفهان سالیان سال 
محل اختلاف بود که یکی از دستاوردهای 
شــورای پنجم تغییر زمان این روز به اول 
آذرماه است. همچنین خرسندیم که میان 
۲۵ آبان به عنوان روز ایثار و حماسه مردم 
اصفهان و اول آذر بــه عنوان روز اصفهان 

پیوند خوبی برقرار کردیم و در طول این 
هفته شاهد اجرای برنامه هایی متناسب 
با فضای ایثار و شــهادت و فرهنگ و هنر 

بودیم.
علیرضا نصــر اصفهانی افــزود: تمام این 
اقدامات بستری را فراهم کرده تا داشته های 
اصفهان را به بهانه های مختلف احصا و ارائه 
کنیم کــه رونمایی از تولیدات ســازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشــی شهرداری 
اصفهان در حوزه گردشگری نیز نمونه ای 

از آنها است.
وی با بیان اینکــه اصفهان را حتی باید به 
خود اصفهانی ها نیز معرفی کنیم، تصریح 
کرد: اصفهان آن قــدر دارایــی دارد که 
شهروندان اصفهانی نیز نیاز به شناخت این 
داشته ها دارند. همچنین این ظرفیت ها 
باید به گردشــگران داخلی و خارجی نیز 
شناسانده شود که در همین راستا معاونت 
فرهنگی شهرداری بیش از 9۰ برنامه برای 

اجرا در هفته اصفهان در نظر گرفت.
نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان 
نیز در این مراســم گفت: بایــد از تمام 
ظرفیت ها استفاده کنیم تا مردم اصفهان 
شناخت بهتری نسبت به شهر خود پیدا 
کنند. اصفهان با آثار تاریخی فراوانی که 
دارد باید در حوزه گردشــگری در سطح 
بالاتری نسبت به آنچه اکنون ایستاده است 
قرار داشته باشد و باید از این موقعیت ممتاز 

اصفهان نهایت استفاده را ببریم.
نصیر ملت اضافه کرد: در حوزه گردشگری 
تلاش شده با استفاده از تولیدات فاخر در 
راستای ارتقای گردشــگری گام برداریم 
و قطعاً تولیداتی که در هفته نکوداشــت 
اصفهان رونمایی شد می تواند این شهر را 
به بهترین شکل به شهروندان و گردشگران 
معرفی کند. در شب سوم این برنامه نوبت 
به رونمایی از مجموعه تولیدات »سلامت 

اجتماعی فیروزه« رسید.
رییس کمیســیون اجتماعــی و محیط 
زیست شورای اسلامی شــهر اصفهان با 
اشــاره به رویکرد جدید حوزه اجتماعی 
شهرداری اصفهان در این باره اظهار داشت: 
بر این اساس مقرر شد برنامه ها و اقدامات 
حوزه اجتماعی از رفتارها و نمادها فاصله 
بگیرد و به ســمت ساختارسازی و ایجاد 
فضاهای مناسب در حوزه آموزش مداخله 
و حرکت  کند که امروز خرسندم که این 

اتفاق رخ داده است.
کوروش محمدی رونمایی از 78 بروشور، 
۲۰ اینفوگرافی، 3۵ جلــد کتاب و 3۵۰ 
کلیــپ را از جمله محصــولات معاونت 
اجتماعی ســازمان فرهنگــی اجتماعی 

ورزشی شهرداری اصفهان دانست.
معاون سیاسی و اجتماعی استاندار اصفهان 
نیز در این آیین گفت: حــوزه اجتماعی 
از مخاطبان متنوعی برخوردار اســت و 
این باعث شــده در این حوزه ارزش های 
اجتماعی که زیرساخت هنجارهای جامعه 
هســتند با یکدیگر ارتباط بگیرند.حیدر 
قاسمی افزود: در شرایط کنونی شهرداری 
به عنوان یکی از نهادهای مهم و تاثیرگذار 
در بخش فرهنگی و اجتماعی می تواند در 
جامعه نقش آفرین باشد و به خوبی می تواند 
خدمات، فعالیت هــا و تولیدات خود را به 
جامعه ارائه کنــد.وی ادامه داد: در بخش 
فرهنگی و اجتماعی نیازمند هماهنگی 
در فعالیت ها هســتیم تا این اقدامات به 
ثمر بنشــیند که امیدوارم در این عرصه 
شاهد بهبود شرایط اجتماعی و به خصوص 

حاشیه نشینی باشیم.
رییس اداره امور اجتماعی سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان نیز 
اظهار داشت: بر مبنای آموزه های بازاریابی 
اجتماعی تلاش داریم مخاطب را بر اساس 
سن، جنس، مقطع تحصیلی و میزان وقت 
و علاقه تفکیک کنیم و سپس برای آنها 
محصول فراهم کنیم. مسعود مهدویان فر 
افزود: آموزش های خانواده محور، تاب آوری 
در خانواده، آشنایی با مسائل روحی روانی و 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی را در این 
بسته که تعداد آن به 8۵۰ مورد می رسد با 

قالب های مختلف ارائه کرده ایم.
وی با اشاره به ارتقای سلامت اجتماعی، 
تحکیم خانواده و تربیت نســل سالم به 
عنوان هدف اصلی ایــن تولیدات گفت: 
۲۲ ساعت آموزش در کتاب ها و کلیپ ها 
موجود است که شهروندان می توانند بسته 
به زمان دلخواه خود از آنها استفاده کنند. 

اما رونمایــی از آثــار مربوط بــه حوزه 
مشــارکت های اجتماعی، اداره توســعه 
فرهنگ ســلامت و معاونــت فرهنگی 
هنری سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی 
شــهرداری اصفهــان حســن ختام این 

ویژه برنامه در موزه هنرهای معاصر بود.

گام بلند سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری در هفته اصفهان برداشته شد  ؛  

رونمایی از 150 محصول فرهنگی اجتماعی  رهاوردی بزرگ

یکی از ویژه برنامه های هفته نکوداشت اصفهان رونمایی از 150 
محصول فرهنگی اجتماعی در موزه هنرهای معاصر اصفهان بود.
معاونت ها، ادارات و دفاتر گوناگون وابسته به سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان به مناسبت هفته نکوداشت 
اصفهان حاصل عملکرد یک ساله خود برای تولید محصولات 
فرهنگی و اجتماعی را در قالب 150 کالای فرهنگی اجتماعی در 

موزه هنرهای معاصر اصفهان به نمایش گذاشتند.

      زمان پاسداشت روز اصفهان سالیان سال محل اختلاف بود که یکی از دستاوردهای شورای پنجم تغییر زمان این روز به اول آذرماه است
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 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

  روابط عمومی بازرسی ونظارت اصناف استان اصفهان لیست قیمت خرده 
فروشی انواع میوه، صیفی وسبزی در روز شنبه ۱ آذر ماه تا اطلاع ثانوی در 

واحد های صنفی شهرستان اصفهان را به قرار زیر اعلام کرد

بازرسی اصنـــاف
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سوداگر مرگ با بار تریاک دستگیر شد 
فرمانده انتظامي شهرستان نایین از کشف 8۵کیلو و9۰۰گرم تریاک در محورهای 
مواصلاتی این شهرستان خبر داد. سرگرد هادي کیان مهر  بیان داشت: ماموران 
انتظامي شهرستان  نایین  حین کنترل خودروهای عبوری به یک کامیون کشنده 
مشکوک و آن را متوقف کردند.وی افزود: در بازرســی تخصصی از این خودرو 
8۵کیلو و 9۰۰ گرم تریاک که به طرز ماهرانه در 4۲ بطری جاســاز شده بود را 
کشف کردند.این مقام انتظامی بیان داشت : پس از هماهنگی های لازم  کامیون 
حامل مواد مخدر توقیف و یک سوداگر مرگ نیز که در این رابطه دستگیر شده بود 
به مراجع قضائی تحویل داده شد.فرمانده انتظامي شهرستان نایین در پایان خاطر 
نشان کرد: مبارزه با پدیده شوم موادمخدر همواره وبا جدیت از سوي پلیس دنبال 
مي شود، وبه شهروندان توصیه کرد، اخبار و اطلاعات خود پیرامون این موضوع را 

از طریق تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند

جاساز حرفه ای 62 کیلو شیشه لو رفت 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 6۲ کیلو و 698 گرم ماده مخدر شیشه 
که به طور حرفه ای در یک منبع آب جاساز شده بود خبر داد. سرهنگ  محمدرضا 
هاشمی فر  اظهار داشت: ماموران انتظامی مســتقر در ایستگاه بازرسی شهید  
شرافت شهرستان  نایین حین کنترل خودروهای عبوری از ایستگاه به یک کامیون 
کشنده مشــکوک و آن را متوقف کردند.وی افزود: در بازرسی تخصصی از این 
خودرو 6۲ کیلو و 698 گرم ماده مخدر شیشه که به طور حرفه ای در یک منبع آب 
در اتاق بار کامیون جاساز شده بود کشف شد.سرهنگ هاشمی فر ادامه داد: در این 
خصوص کامیون کشنده توقیف و یک سوداگر مرگ نیز دستگیر که برای اقدامات 
قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شد.جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان 
خاطر نشان کرد: نیروی انتظامی با سوداگران مرگ و قاچاقچیان افیونی برخورد 

قاطع و قانونی می کند و هرگز اجازه جولان وسرکشی به آنان را نخواهد داد.

توقیف کامیون و کشف 39 کیلو تریاک 
فرمانده انتظامي شهرستان  نایین  از کشــف 39 کیلو تریاک در این 
شهرســتان خبرداد.ســرگرد هادي کیان مهر  بیان داشت : ماموران 
انتظامي حین کنترل محورهای مواصلاتی به یک دســتگاه کامیون 
کشنده مشکوک و خودرو را متوقف کردند.وی افزود : در بازرسی دقیق 
و تخصصی 39 کیلو تریاک که بطور ماهرانه ای در۱3بطري جاساز شده 
بود را کشف کردند.این مقام انتظامی عنوان داشت : با هماهنگی های 
لازم کامیون توقیف و یک نفر متهم برای اقدامات قانونی تحویل مراجع 
قضائی شد.فرمانده انتظامي شهرســتان نایین در پایان بیان داشت :  
نیروی انتظامی با پدیده شوم اعتیاد برخورد قاطع و قانونی می کند و به 
شهروندان توصیه کرد، اخبار و اطلاعات خود پیرامون این موضوع را از 

طریق تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

توقیف اتوبوس حامل 350 میلیون ریال کالاي قاچاق 
فرمانده انتظامي شهرستان فلاورجان، از توقیف یک دستگاه اتوبوس حامل 3۵۰ 
میلیون ریال کالاي قاچاق خبر داد . سرهنگ ایرج کاکاوند  با اعلام این خبر، گفت: 
ماموران اداره مبارزه با قاچــاق کالا و ارز پلیس آگاهي این فرماندهي در اجراي 
طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز با همکاري یگان امداد شهرستان موقعیت پلیس 
راه اصفهان شهرکرد اقدام به ایست و بازرسي مقطعي کردند.وي افزود : ماموران به 
یک دستگاه اتوبوس که از جنوب کشور به مقصد اصفهان در حرکت بود مشکوک 
و آن را متوقف کردند.این مقام انتظامي بیان داشــت: در بازرسي از اتوبوس ۲ 
دستگاه ماشین لباسشویي ، 4۲ عدد شامپو ، 36 کرم و 48 صابون خارجي کشف 
شد که ارزش آنها توسط کارشناسان مربوطه 3۵۰ میلیون ریال اعلام شده است.

فرمانده انتظامي شهرســتان فلاورجان اظهار داشت: در این خصوص یک نفر 
دستگیر و براي اقدامات قانوني به مراجع قضائي تحویل داده شد.
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او گفت: تعجب کردم که 
آقای ملــک زاده در نامه 
استعفا چطور به مسائل 
درمان های دارویی کرونا 
نقد وارد می کند و از وزیر 
شاکی است. در جلساتی 
که بنده در کمیته علمی 
ســتاد ملی مقابله با کرونا بودم فقط 
ایشان نظر می داد و مدیریت کرونا در 
کشور در اختیار ایشان بود، وزیر انصافا 
در این مسائل جزئی شرکت نمی کرد. 
بحث واکســن را دکتر ملک زاده بارها 
عنوان کرده بود که واکســن تاثیری 
ندارد و تاثیر آن کم است و تا ۵۰درصد 
بیشــتر واکســن تاثیر ندارد و مردم 
دلسرد می شــدند یا بحث گرمای هوا 
و اثرگــذاری آن بر کنتــرل کرونا که 
صحبت می شد و همه مردم می رفتند 
و در جنوب کشور عروسی می گرفتند، 

همه از نظرات ایشان بود!
وی ادامــه داد: داروی فاویپیراویر را 
ایشان اذعان کرد که به درد نمی خورد. 
داروی سووداک را ایشــان به صورت 
مویرگی بدون اینکه در پروتکل وزارت 
بهداشت وجود داشته باشد وارد سیکل 
دارویی کشور کرد، بدون اینکه این دارو 
در کد تحقیقاتی قــرار گیرد و مطالعه 
حیوانی انجام شــود. ایشان این کار را 
روی مردم پیش بردنــد و با مردم این 
دارو را آزمایــش کردند. من نمی دانم 
چرا دکتر ملک زاده طلبکارانه صحبت 
می کنند؟ پروژه کرونای کشور، کلیه 
مسائل پژوهشــی و کلیه نظراتی که 
درباره دارو است، زیر دست ایشان بود. 
درواقع هیچ گونه جوابگویی نسبت به 

افرادی که در کادر درمان هســتند، 
ندارند. خودســرانه تصمیماتی برای 
مردم می گیرند بــدون اینکه در فیلد 
کاری از ابتدا باشــد. تمام حرف های 

آنها از ابتدا درباره داروها ایراد داشت.
ملک زاده باید توضیح بدهد چرا 
ایمنی گله ای را برای ایران طراحی 

کرد؟
هاشمیان اظهار داشت: چرا این همه 
باید ضرر کنیم و هر روز ۵۰۰-۴۰۰ نفر 
فوت کنند؟ ایشان باید ریزبودجه هایی 
که برای کارهای تحقیقاتی به ایشان 
پرداخت شده را اعلام کند. باید توضیح 
بدهد چرا ایمنی گله ای را برای ایران 
طراحی کرد؟ چرا جواب ایمنی گله ای 
را نمی دهد؟ چــرا نمی گوید مطالعه 
رمدســیویر به من ارتباط نداشته و به 
فوق تخصص ICU ربط داشــته و من 
مطالعه سازمان بهداشــت جهانی را 
دســت خود گرفته ام؟ چرا نمی گوید 
وقتی مطالعه در ایران انجام می شــد 
و گفتــم داروی کلروکیــن در درمان 
کرونا تاثیر ندارد، بــاز به مردم تجویز 
کرد؟ چرا بیان نمی کند در مقاله ای که 
در WHO قرار است چاپ کنند بدون 
اینکه یک بیمار را ویزیت کرده باشد و 
یا رشته تخصصی اش باشد مطالعات را 
در دست خود گرفت؟ وزارت بهداشت 
۱۲ سال اســت که دست ایشان است 
و همه شــغل های کلیدی را در دست 
داشته و بعد الان به وزیر گیر می دهد؟ 
این مسائل را چرا قبلا عنوان نکرد؟ چرا 
زمان اول شیوع کرونا بیان نکرد؟ الان 
که تعداد زیــادی از مردم فوت کردند 
این را به یــاد آورد؟ به عنوان یک مقام 
کشــوری چه حقی دارید که شرکت 
دارویی می زنید و کار خــود را انجام 
می دهید و به همه گیــر می دهید که 
با دارو کار کنند؟ شــما فوق تخصص 
گوارش هســتید، چه ربطی به کرونا 

دارید؟ درباره کرونــا کجا تحصیلات 
خود را گذرانده اید؟ کجا درباره بیمار 
بدحال تحصیلات خود را گذرانده اید؟ 
جز اینکه به ICU مملکــت و بیماران 
بدحال ظلم کرده اید، چه کار مفیدی 

انجام داده اید؟
سووداک بدون مطالعات تکمیلی 

روی ایرانی ها تست شد
این فوق تخصــص ICU درباره داروی 
پرحرف و حدیث سووداک گفت: این 
دارو برای هپاتیت C اســت و داروی 
بســیار موثری در این بیماری اســت 
بدون اینکه آزمون حیوانی روی کرونا 
را طی کند در ایــران و روی بیماران 
ایرانی ایــن دارو برای درمــان کرونا 
تست می شود. ایشــان چون ارتباط 
نزدیکی با آمریکا دارد با آنجا مقاله ای 
را بــه نفع ایــن دارو چــاپ می کند. 
بیمار ایرانی اســت و نویســندگان از 
همه جای دنیا هســتند و روی مردم 
ایران امتحان می شــود و تاثیر خوب 
آن را در برخی شرایط نشان می دهد. 
این دارو ضدویروسی و خوراکی است 
ولی درواقع الان انگلســتان مطالعات 
حیوانی را روی آن شــروع کرده تا کار 
کند. امــا اینجا بدون اینکــه مطالعه 
حیوانی روی ایــن دارو صورت گیرد، 
ایشان این مطالعات را در مرکز گوارش 
دانشگاه تهران انجام می دهد. باید این 
کار در خط پژوهشــی انجام شود ولی 
در خط درمان اســتفاده می شود. من 
ایراد را به آقای دکتر جان بابایی بیشتر 
می گیرم که ایشــان چطور اجازه داد 
این داروها در خط درمان وارد شــود. 
چرا دکتر جان بابایی، معاونت درمان 
جلوگیری نکرد تا ایــن دارویی که در 
خط پژوهشی است در کشور تجویز و 
برای بیماران کرونا استفاده  شود؟ دکتر 
جان بابایی و دکتر ملک زاده هر کاری 
با مردم خواســتند، انجام دادند و این 

درست است؟ این یک بام و دو هواست.
شرایط فعلی ناشی از آه کسانی  
است که با ایمنی گله ای جان  دادند

چرایــی  تشــریح  در  هاشــمیان 
استعفای ملک زاده شــب قبل از آغاز 
محدودیت های جدید کرونایی، گفت: 
اینها از ابتدا با قرنطینه مخالف بودند. 
به ایمنی گله ای اعتقاد دارند. کسی که 
خود پروژه ایمنــی گله ای را به صورت 
عملی در دنیا راه انــدازی کرد، دکتر 
ملک  زاده بود و صحبت ها و نوشته های 
ایشان وجود دارد. باور ایشان به ایمنی 
گله ای است. قرنطینه را ایشان قبول 
ندارد و می گوید همه باید بیمار شوند 
و یک تعدادی هم فوت می کنند و این 
مهم نیســت ولی درنهایت کسانی که 
زنده می ماننــد، ایمنی پیدا می کنند. 
می گفتند واکسن هم ۵۰درصد بیشتر 
اثر ندارد اما الان می بینیم واکسن ها در 
دنیا ۹۵درصد تاثیرگذار است. ایشان 
ایمنی گله ای را از واکسن بیشتر قبول 

دارند. قرنطینه را هیچ یک قبول ندارند. 
یکی از دلایل حتما همین است. وزیر 
بهداشت کلا دکتر ملک زاده بود. چند 
سال است که ایشان اســت. ایشان از 
زمان دکتر فاضــل در وزارتخانه بود 
و تا الان هســت. تمام ساختار وزارت 
بهداشت دست دکتر ملک زاده است. 
امروز هم همین طور اســت. چیدمان 
کل وزارت بهداشت دســت او است، 
تمام تفکر وزارت بهداشت دست دکتر 
ملک زاده اســت. امروز هم همین طور 
است. با استعفای ایشــان تغییری در 
تفکر وزارتخانه اتفــاق نمی افتد چون 
تفکر دکتر ملــک زاده هنوز در وزارت 
بهداشــت وجود دارد. ساختار وزارت 
بهداشت طراحی دکتر ملک زاده است. 
دکتر ملک زاده فرد باهوشی است. تمام 
بودجه های کشور در حوزه پژوهشی در 
دست ایشان بود. بیشترین مقالات در 
کشور توسط ایشان و تیم ایشان پیش 
رفته است و بودجه میلیاردی همواره 

دســت ایشــان بود. برای همین این 
سیستمی که دســت دکتر ملک زاده 

است، سیستم بزرگی است.
وی در پایان گفت: چندین بار خواستیم 
با ایشان مناظره کنیم که ایشان اصلا 
بقیه را آدم حساب نمی کند که بخواهد 
صحبت کند. همواره مغرورانه و نگاه از 
بالا دارد. اجازه رشــد به گروه دیگری 
نمی دهد. این جریانی را که پیش آمده، 
من بیشتر به خاطر طرح ایمنی گله ای 
که اتفاق افتاد و افزایش مرگ ومیر در 
کشور بود که آه پیرزن و پیرمرد را به 
همراه داشت، می دانم. این امر مافوق 
این بحث هاست. احساس می کنم این 
امر به بی توجهی دکتــر ملک زاده به 
بخش ICU برمی گردد. ایشان دشمن 
اصلــی فوق تخصص ICU در کشــور 
اســت. اجازه نمی دهد فوق تخصص 
 ICU در یــک بیمارســتان ایجــاد

 شود.

اظهارات پزشک بیمارستان مسیح دانشوری در مورد  معاون مستعفی تحقیقات وزیر بهداشت
محمدرضا هاشمیان، فوق تخصص ICU بیمارستان مسیح دانشوری در 

رابطه با نقش رضا ملک زاده، معاون تحقیقات وزیر بهداشت و کلا جریان 

مدیریت کرونا در کشورتوضیح داد.

آنها از ابتدا با 
قرنطینه مخالف 
بودند. به ایمنی 

گله ای اعتقاد دارند. 
کسی که خود پروژه 

ایمنی گله ای را 
به صورت عملی در 

دنیا راه اندازی کرد، 
دکتر ملک  زاده 

بود و صحبت ها و 
نوشته های ایشان 

وجود دارد. باور 
ایشان به ایمنی 

گله ای است. قرنطینه 
را ایشان قبول ندارد 
و می گوید همه باید 

بیمار شوند و یک 
تعدادی هم فوت 

می کنند و این مهم 
نیست ولی درنهایت 

کسانی که زنده 
می مانند، ایمنی پیدا 

می کنند. 

مشرق
گزارش
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استخدام کارشناس فروش آقا )رشته 
الکترونیک، مکانیک، شیمی( در 

اصفهان
تلفن ۰3۱36۵۲۰۰۹۵

استخدام کارشناس فروش در شرکت 
صنعتی نوبر پارت ایران در اصفهان

تلفن ۰3۱3۵7۲۰۰3۱

استخدام کارشناس کنترل کیفیت آقا 
در ترام چاپ سپاهان در اصفهان

hrm.jobapp@gmail.com

استخدام برنامه نویس php آقا در 
شرکت معتبر انفورماتیکی در اصفهان

peyvandco2006@gmail.com

استخدام کارگر انبار در یک شرکت 
معتبر در اصفهان

تلفن ۰3۱33867۵7۴

سخنگوی وزارت بهداشت:

 دورهمی های خانوادگی
 عامل ۵۱ درصد بستری بیماران کرونا است

 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشــکی گفت: همکاری مردم در اولین 
روز اجرای محدودیت های کرونایی مناسب بوده است. مهمترین اقدام پرهیز از تجمع 
و دورهمی هاست زیرا ۵۱ درصد بستری بیماران به علت دورهمی های خانوادگی اتفاق 
می افتد.سیما سادات لاری افزود: اجرای محدودیت های کرونایی که از اول آذر آغاز شده 
در اولین روز آن مناسب ارزیابی شده است. بر اساس بررسی های انجام شده و مشاهدات 
میدانی، میزان رعایت اصناف مناسب بوده و همکاری خوبی از طرف مردم و اصناف با این 
طرح انجام شده است.وی گفت: این محدودیت ها در مشاغل گروه دو، سه و چهار می تواند 
در صورت همکاری و همراهی جامعه و اصناف تا حد زیادی از ایجاد تجمع در مراکز خرید 

جلوگیری کند. مهمترین راهکار در زمینه مدیریت ویروس کرونا، جلوگیری از هرگونه 
تجمع افراد در راستای کاهش خطر انتقال ویروس کروناست. هرچه تجمع افراد کاهش 

پیدا کند، خطر انتقال ویروس کرونا نیز کاهش پیدا خواهد کرد.
سخنگوی وزارت بهداشــت افزود: موضوع دیگر، اجرای محدودیت های تردد از ساعت 
۲۱ است که این اقدام نیز در راســتای جلوگیری از برگزاری دورهمی های خانوادگی 
انجام می شود. بر اســاس بررســی ها، نزدیک به ۵۱ درصد موارد ابتلا به کووید ۱۹ از 
طریق دورهمی های خانوادگی اتفاق افتاده و این موضوع در بســتری اعضای خانواده 
در بیمارســتان ها قابل مشــاهده و بررســی اســت.وی گفت: گزارش میزان رعایت 
محدودیت های کرونایی به صورت هفتگی ارائه خواهد شد و امیدواریم مردم و اصناف 
حداکثر همکاری و همراهی را داشــته باشند؛ زیرا در شــرایطی که بیماری کووید ۱۹ 
داروی اختصاصی و واکســن موثری ندارد، راهی به جز رعایت پروتکل های بهداشتی، 
فاصله گذاری ها، استفاده از ماســک و پرهیز از حضور در جمع های خانوادگی نداریم.

بر اساس تصویب ســتاد ملی کرونا، محدودیت های جدید کرونایی از شنبه اول آذر در 

سراسر کشور اجرا می شود. بر اساس این مقررات 
شهرهای کشور به سه دسته قرمز، نارنجی و زرد 

تقسیم بندی می شوند. این محدودیت ها در 
۴۴8 شهر شامل ۱6۰شــهر با وضعیت قرمز، 
۲۰8 شــهر با وضعیت نارنجی و 8۰ شــهر با 
وضعیت زرد است.بر این اساس در شهرهای 

قرمز فقط مشــاغل ضروری گــروه یک اجازه 
فعالیت دارند، در شهرهای نارنجی مشاغل گروه 

اول و دوم و در شــهرهای زرد فقط مشاغل گروه 
چهارم ممنوعیت فعالیت دارند. همچنین ادارات دولتی 

با حداکثر یک ســوم کارکنان فعالیت می کنند. تردد بین 
شهری خودروها نیز با پلاک غیر بومی ممنوع است و در شهرهای قرمز تردد خودروها 

به طور کلی به جز مواردی که مجوز تردد دارند از ساعت ۲۱ تا ۴ صبح ممنوع است.

استخدام کارگر فنی آقا در گروه 
تابلوسازی آذین در اصفهان

موبایل ۰۹۱3۹۰۰668۴

استخدام کارشناس بازرگانی خارجی 
و داخلی و کارشناس تحقیق و توسعه 

research.group.bc@gmail.com

استخدام حسابدار در شرکت تولیدی- 
بازرگانی در اصفهان

تلفن ۰3۱۴۵۲۲663۰

کم کم به فصل 
ســرما نزدیک می شــویم و به جز ویروس کرونا، بایــد با ویروس 

آنفلوآنزای فصلی و ســرماخوردگی  نیز مقابله کنیم. بنابراین پاکسازی کامل خانه و نقاط 
مهمی که برای جلوگیری از سرایت ویروس ها کلیدی هستند، بسیار مهم است.

 ،پاکســازی کامل خانه با این روش ها به ما کمک می کند تا در صورت بیمار بودن یکی از 

اعضای خانواده، بقیه دچار بیماری نشوند.
۱. مواد استریل کننده

قبل از این که بخواهید سرویس  بهداشتی، اتاق خواب ، آشپزخانه و جاهای دیگر خانه را 
تمیز کنید، ابتدا از اسپری های ضد عفونی کننده برای تمام سطوح استفاده کنید.

۲. جرم گیری
جرم های موجود در آشپزخانه و سرویس بهداشتی، بهترین مکان برای تجمع ویروس ها 

هستند. با استفاده از مواد جرم گیر و فرچه مخصوص جرم ها را از بین ببرید.
3. استریل دوباره

برخی از جرم ها دیده نمی شوند. درست است که مواد استریل کننده، جرم  را از بین نمی برد؛ 
ولی ویروس ها و میکروب ها را از بین می برد. از مواد اســتریل کننده بعد از جرم گیری نیز 

استفاده کنید.
بهترین روش ضدعفونی و پاکسازی اسکناس و کتاب  از ویروس کرونا

۴. جریان هوا
بهتر است حواسمان به جریان هوای خانه نیز باشد، تا هوای تازه با اکسیژن بیشتر وارد خانه 
شود و ویروس های پراکنده شده )بر اثر تنفس فرد بیمار( در خانه باقی نماند. تسویه هوای 

خانه به اندازه استریل کردن وسایل آلوده مهم است.

۵. مواد ضد عفونی کننده
مواد ضد عفونی کننده شامل پاک کننده هایی هستند که به کمک دستمال های پارچه ای یا 
کاغذی پاک می شوند. بهتر است بگذارید چند دقیقه ای مواد ضد عفونی کننده روی اجسامی 
که ممنوعیت ندارند )اجسامی مانند تلویزیون، تبلت و از این قبیل وسایل آسیب پذیرند و 
برای استفاده از مواد شیمیایی ضد عفونی کننده ممنوعیت دارند( بماند. سپس برای تمیز 

کردن اقدام کنید.
۶. وسایل تمیزکاری

بعد از اتمام کارها، تمام وسایل تمیزکاری را استریل و ضد عفونی کرده و سپس کنار بگذارید.
۷. دستگیره در

دستگیره های در، جزو اجسامی است که اغلب اعضای خانواده با آنها تماس دارند و در این 
صورت اســت که می تواند بیماری از فرد بیمار به دیگر افراد انتقال یابد. در اســتریل و ضد 

عفونی کردن دستگیره های در هوشیار باشید.
۸. شست وشوی زود به زود دست ها

این مورد یکی از اساســی ترین نکته ها برای جلوگیری از ابتلا به بیماری های مسری مانند 
سرماخوردگی، آنفلوآنزا و کروناویروس است. قبل و بعد از خوردن و نوشیدن دست های خود 

را به مدت ۲۰ ثانیه )طبق الگوهای صحیح شست وشو دست( بشویید.

۸ روش کاربردی برای پاکسازی کامل خانه از ویروس ها

گزارش

استخدام مدیر داخلی ،نگهبان، 
مدیر مالی در یک شرکت معتبر 

واتساپ ۰۹۱36۵38۱۰۰

استخدام تدوینگر در آژانس 
تبلیغاتی اختصاصی در اصفهان

تلفن ۰3۱366۴۰6۹۰

استخدام مدیر سایت آقا آشنا به امور 
گرافیکی در اصفهان

موبایل ۰۹۰۲۱73۴836

استخدام کارشناس فروش )رشته 
عمران( در شرکت تدبیر بنای آرین

job.tba.co@gmail.com

استخدام مسئول انبار آقا با حقوق و بیمه 
در اصفهان

موبایل ۰۹۱3۰3۲۰33۰

استخدام سرپرست فروش، بازاریاب 
حضوری، حسابدار در اصفهان

تلفن ۰3۱3777۵۱۰۴

استخدام راننده و بازاریاب با حقوق و 
مزایا در شرکت تافته اصفهان

تلفن ۰3۱۹۵۰۲3۲۰۱

استخدام کارمند فروش خانم با 
حقوق و مزایا در شرکت پر نگار 

پلاستیک اصفهان
موبایل ۰۹۰۲۵۲۲666۲

انجام تست های سریع 
تشخیص کرونا در مراکز 

بهداشتی رایگان است
رئیسی سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با 
اشاره به اینکه تحقیقات نشان داده است که 
۱۰ درصد مبتلایان به کرونا می توانند باعث 
ابتلای 8۰ درصد از افراد شوند، گفت: البته 
همچنان مهمترین عامل سرایت بیماری، 
میهمانی هــای خانوادگــی و جمع های 

دورهمی است.
او افزود: ستاد ملی مقابله با کرونا 7 برنامه 
مشخص برای مهار بیماری دارد که یکی از 
این برنامه ها همان محدودیت های هوشمند 
اســت و از اول آذر در سراسر کشور شروع 

شده است.
سخنگوی قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله 
با کرونا افزود: کیت تست های تولید داخل 
آزمایش سریع کرونا آماده شده و اولین روز 

آذر ۱۰۰ هزار عدد آن به دســت ما رسیده 
است که بین مراکز درمانی توزیع می شود و 
طی یکی دو هفته آینده میزان تست ها را به 
مرز ۱۰۰ هزار تست در هر روز می رسانیم؛ 
این تست ها کمک شــایانی به شناسایی 

زودتر و در نتیجه مهار بیماری می کنند.
او تصریح کرد: انجام این تست های سریع 
در مراکز بهداشت و درمان به صورت رایگان 
است و در کمترین بازه زمانی ممکن نتیجه 

اعلام می شود.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: در 
جلسه بعدی ستاد ملی مقابله با کرونا درباره 
جلوگیری از افراد مبتلا به اماکن عمومی به 
کمک یک سیستم هوشمند تصمیم گیری 

می شود.
رئیســی اظهار کرد: از مردم درخواســت 
می کنم برای رسیدن به نتیجه مطلوب و 
کاهش آمار های کرونایی تا دو هفته دیگر 

محدودیت های تردد را رعایت کنند.

اجرای منع تردد در ۴3 شهر کشور رضایت 
بخش بوده است

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره 
به اینکه باید سعی کنیم تا قبل از ساعت ۲۱ 
و شروع منع تردد شبانه خرید های منزل را 
انجام دهیم، افزود: اجرای منع تردد در ۴3 
شهر کشــور رضایت بخش بوده است لذا 
حدود ۵3 میلیون نفر در ۱6۰ شهر کشور 
که در منطقه هشدار 3 قرار دارند زندگی 

می کنند.

شرایط اسفبار کرونا در 
ایران قابل پیشگیری بود 

رئیس شورای عالی نظام پزشکی گفت: 
نمی تــوان این پاندمی را کــه ۹ ماه از 
شیوع آن گذشــته و در اوج خود قرار 
دارد با این نوع برنامه ریزهای مقطعی 
کنتــرل کرد.مصطفــی معین رئیس 
شــورای عالی نظام پزشکی در جلسه 
این شورا که به صورت ویدئوکنفرانس 
برگزار شد، ضمن ابراز تأسف از شرایط 
کرونایی کشور اظهار داشت: در شرایط 
اسفباری قرار داریم که قابل پیش بینی 
و قابل پیشــگیری بود اما متأســفانه 
هشدارها جدی گرفته نشد.وی افزود: 
نمی تــوان این پاندمی را کــه ۹ ماه از 
شیوع آن گذشــته و در اوج خود قرار 
دارد با این نوع برنامه ریزهای مقطعی 
کنترل کرد و نیازمند یک برنامه جامع و 

تقسیم کار ملی برای مدیریت و کنترل 
آن هستیم.

معین گفت: ضرورت دارد که نوع نگاه 
به پاندمی کوویــد-۱۹ از نظر اولویت 
داشتن سلامت انسان در هر شرایطی 
تجدید نظر شــود و جای بسی تأسف 
اســت که نمایندگانی از سازمان نظام 
پزشــکی و انجمن های علمی در ستاد 
ملی کرونــا حضور ندارد و با مســائل، 

سطحی و شعاری برخورد می شود.
وی عادی ســازی فضــای اجتماعی را 
نادرست و خطرناک دانست و ادامه داد: 
دود این اتفاق به چشم کادر پزشکی و 
پرستاری و مردم می رود و باید با ارائه 
شفاف واقعیت ها، اعتماد مردم را برای 
همکاری بیشــتر و رعایت توصیه های 
بهداشــتی جلب نمود، چــرا که همه 

مسئولیم و باید پاسخگو باشیم.
رئیس شــورای عالی نظام پزشــکی 

همچنین به دخالت افراد غیر متخصص 
در امور پزشــکی اشــاره کرد و گفت: 
بی توجهی به عواقب این دخالت های 
غیر علمــی و دادن مجوزهای مربوط 
توســط وزارت بهداشــت عامل دامن 
زدن به این مســائل اســت که تحت 
عناوین طب اســلامی و ســنتی و یا 
ایرانی با سلامت مردم بازی می شود که 
هیچ گونه پایه و اساس مبتنی بر شواهد 

علمی هم ندارد.



Sudoku

Iranian Ports Capacity 
Tops 240 Million Tons 
Per Annum
 Iranian commercial ports have 
the capacity to handle 246 
million tons of cargo annually, 
Mohammad Rastad, the head of 
Ports and Maritime Organization, 
said on the sidelines of the First 
International Conference of 
Eurasian Economic Union.“The 
capacity of the country’s northern 
ports stands at 30 million tons. 
By tapping into the capacity 
available in northern and southern 
ports, we will be able to promote 
commercial exchanges with the 
Central Asian states and other 

countries,” Rastad was quoted 
as saying by Fars News Agency.   
About 90% of Iran's exports and 
imports are carried out through 
ports in the south and north with 
the respective capacity to handle 
216 million tons and 30 million 
tons.Referring to the launch of 11 
infrastructure projects in Anzali 
Port in the northern Gilan Province 
on Tuesday, Rastad said, “The 
private sector has invested 800 
billion rials [$3 million] in four out 
of these 11 projects. The remaining 
projects have been financed by the 
Ports and Maritime Organization; 
the organization’s investment in 
these projects stands at 900 billion 
rials [$3.4 million].” 

Semnan Province 
Exports Reach 
$155m in Seven 
Months
Atotal of 140,000 
tons of commodities 
worth $155 million 
were exported from 
Semnan Province to 
42 countries during 
the first seven months 
of the current Iranian 
year (March 20-Sept. 
21), showing a 14% 
rise in value compared 
with the similar period 
of last year, according 
to the province’s 
Industries, Mining and 
Trade Organization’s 
deputy for commercial 
affairs.
“A total of 75 types 
of commodities 
were exported from 
Semnan, including 
sodium hydroxide, 
sodium carbonate, 
light hydrocarbons, 
silicon, cables, swamp 
coolers, disposable 
products, washing 
machine powder, 
chocolate and pastry, 
as well as iron and steel 
parts,” Hamidreza 
Maddah was quoted as 
saying by IRNA.
Iraq, Turkey, 
India, Armenia, 
Georgia, Hong 
Kong, Uzbekistan, 
T u r k m e n i s t a n , 
Afghanistan, the UAE, 
Indonesia and Ukraine 
were the main export 
destinations.
A total of 7,100 tons 
of goods worth $30 
million were imported 
into the province from 
16 countries during 
the same period.
The imports 
mainly included 
automotive spare 
parts, equipment 
for electrical 
devices, cotton boll, 
transformer parts and 
oils, propene, static 
power converters and 
voltage regulators.
Turkey, China, 
Uzbekistan, Italy, 
Germany, Belgium, 
the Netherlands and 
the UAE were the main 
exporters.
Each ton of export 
from Semnan, 
according to the local 
official, averaged 
$1,104 while each ton 
of imported goods 
averaged $4,300 over 
the seven months. 
Stretching along the 
Alborz mountain 
range and bordering 
Dasht-e Kavir desert 
in its southern parts, 
Semnan Province is 
one of Iran’s industrial 
hubs.

economy
What’s News

ISFAHAN
N E W S

News

Economy
Monday ,November 23 , 2020, No. 650

ISFAHAN
NEWS 04

According to 
Mansour Namdar 
Zandi, a senior 
member of Iran 
Gold, Jewels, Silver 
and Precious 
Stones Producers 

Union, Iranian gemstones 
are being exported 
to Turkey and other 
countries, and after 
they are processed and 
branded, they generate up 
to 300% in added value for 
those countries.   
“Several semi-precious 
gemstone mines, 
including citrine, 
amethyst, jasper and a 
wide variety of agate, are 
in 18 Iranian provinces. 
We are capable of low-
tech, artisanal mining of 
some of these gemstones 
but others are being 
retrieved through 
techniques that damage 
their quality and color. 
Challenges associated 
with customs’ procedures 
have made imports of 
modern equipment 
even more difficult 
than before. However, a 
number of specialized 
mining equipment is 
now being manufactured 
domestically,” he was 
quoted as saying by the 
Persian-language daily 
Shargh.  
Noting that lack of brand 
identity is one of the 
problems in this field, 
Namdari said Iran’s 
neighboring Turkey has 

marketed itself as a top 
producer of gold and 
jewels, while the country 
does not have a single 
mine and imports all raw 
materials. 
“Iran’s marketing 
strategies are weak. Iran’s 
export of gemstones in 
bulk is even worse than 
that of saffron. Turkey 
buys our gemstones in 
bulk and after processing 
creates multiple times 
higher added value,” 
he said. “All of Iran’s 
gemstones, except 
turquoise, are being 
exported unprocessed. 
The domestic production 
of precious stones costs 
higher than their import 
due to tax, insurance and 
customs duties, as well 
the very complicated 
government regulations 
and bureaucracy. For 
example, the price of 
Iranian citrine is twice 
the cost of importing 
processed citrine from 
Thailand.” 
Arman Khaleqi, a member 
of House of Industry, 

Mine and Trade of Iran, 
said most gemstone 
mines in Iran are owned 
by the private sector 
and the government 
has privatized all public 
mines.“Lack of precious 
stones such as diamond 
in Iran is the reason 
behind traditional mining 
in the country. Imports 
of precious stones are 
usually from Afghanistan’s 
Badakhshan and India,” 
he said. 
“By employing top 
designers, the country 
will make progress in the 
field; innovative designing 
is of greater importance 
than exploration. The 
whole production chain 
of gemstones would 
improve by reforming 
the gemstone designing 
techniques.” 
Chairman of Iranian Mines 
and Mining Industries 
Development and 
Renovation Organization 
Khodadad Gharibpour 
said the capacity of 
gemstone mining and 
marketing has been 

overlooked for years. 
“Since November 2019, 
IMIDRO has held meetings 
with the Geological Survey 
and Mineral Exploration 
of Iran, as well as senior 
mining and customs 
officials, Trade Promotion 
Organization of Iran, 
Ministry of Cultural 
Heritage, Handicrafts 
and Tourism, commerce 
chambers and gold 
and jewelry union. In 
cooperation with Isfahan’s 
Gemstones Consortium 
and provincial governor, 
a stone marketing venue 
has been opened there and 
a similar market will be 
opened in Mashhad,” he 
said. “IMIDRO also plans 
to establish a market along 
Afghanistan’s border. It 
held a stone carving 
course in Ferdows in 
South Khorasan and 
360 people attended it. 
IMIDRO’s policies are 
focused on preventing the 
export of unprocessed, 
raw materials; we are at 
the beginning of the road, 
though.”

Iran-Europe Business 
Forum to be held in mid-
December
An Adviser to the Trade Promotion Organization 
of Iran said that the Iran-Europe Business Forum 
will be held in mid-December to increase Iran’s 
non-oil exports.
Mirhadi Seyedi stated “With the cooperation of 
the International Center (ITC) and the support 
of the European Union, the Iran-Europe Business 
Forum will be held on December 14 to 16 so as to 
increase Iran’s non-oil exports through creating 
the necessary platform for trade, scientific and 
technological cooperation.
According to Seyedi, the three-day meeting will be 
focused on specialized meetings on topics related 
to economic and trade relations between Iran and 
Europe, as well as special meetings on national 
export strategy in the fields of industrial sectors 
(auto parts and petrochemicals), agricultural 
sectors (medicinal plants, fruits, and vegetables), 
tourism services and services (ICT).
Emphasizing the uniqueness of this event for 
Iranian and European businesses, Seyedi said, 
“This meeting will allow Iranian and European 
companies to exchange ideas, expertise as well 
as identifying and communicating with potential 
business partners.”
He also noted that Iran-Europe Business 
Forum will revive talks and build mutual trust 
between companies, therefore, it can lead to 
the restoration of Iran-Europe trade relations, 
strengthening economic ties between the two 
sides, while paving the way for broader trade and 
investment ties.
It is worth mentioning that Iran’s foreign trade 
with Europe in the first seven months of the 
Iranian calendar year (March 20-October 21) 
amounted to 15.9 million tons worth over $8.8 
billion.
Among European countries, the main export 
destinations were Turkey with $1,489, 372,408 
billion, followed by Russia, Germany, and Italy.
During this period, Iran has exported goods to 37 
European countries, including Austria, Germany, 
Bosnia, and Herzegovina, Belgium, Switzerland, 
Denmark, France, Spain, the United Kingdom, 
Italy, the Netherlands, Sweden, Slovakia, and 
Norway.
Over the last decade, Iran’s private sector, 
comprised of both major enterprises and SMEs, 
has become an increasingly important part of the 
country’s economy, contributing greatly to job 
creation and innovation.
The development of the private sector and the 
continued efforts of the Iranian government 
to facilitate privatization in major industries, 
has meant that the structure of the Iranian 
economy remains more conducive to expanded 
trade relations with Europe. This panel will 
provide an important context for policymakers 
and European business leaders about the 
composition of the Iranian private sector.
Following extensive technical cooperation 
funded by the European Commission, the 
International Trade Centre and the Iran Trade 
Promotion Organization have developed a new 
National Export Strategy (NES) for Iran. This 
panel markets the public launch of the new 
strategy.
In light of uncertainties arising from U.S. 
sanctions and the shock of the COVID-19 crisis, 
enhancing domestic competitiveness and 
productivity to expand trade opportunities is 
crucial more than ever before as Iran seeks a 
durable economic recovery.

The bulk sale of Iranian quality products is not exclusive 
to saffron and pistachio, as Iranian gemstones are also 
being transferred in bulk to other countries.

Lost Opportunity in Export of Uncut 
Gems
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“By employing 
top designers, 
the country will 
make progress 
in the field; 
innovative 
designing 
is of greater 
importance than 
exploration. 
The whole 
production chain 
of gemstones 
would improve 
by reforming 
the gemstone 
designing 
techniques.”
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Iran to augment 
oil, gas exports by 
building energy 
complex
 A senior official in the 
southwestern province of 
Khuzestan believes that oil 

and gas exports will increase 
by building energy complexes 
in the province having great 
industrial capacities.
Ali Karani, member of board 
of governors of industry 
equipment manufacturers of 
Khuzestan, made the remarks 
in an intevriew with IRNA on 

Sunday.
Iranian Ministry of Industry, 
Mine and Trade has given 
permission to build energy 
complexes in the province, 
but the project needs all-out 
support to be launched, the 
official said.
He said that Khuzestan is 

a fully-industrial province 
having great energy and 
petrochemical capacities.
Khuzestan province on 
southwestern Iran is an 
important hub of energy 
active in different oil, gas and 
petrochemical projects.



Speaking in his 
press conference 
on Sunday, 
Khatibzadeh said 
that Canada has 
adopted political 
measures against 

Iran in gross violation of 
human rights and at the 
same time supports the 
US "Economic Terrorism" 
and anti-Revolution 
movements, so that 
the Foreign Ministry 
has summoned Italian 
ambassador to Tehran 
as interest section of 
Canada to protest Ottawa 
government's unlawful acts.
He urged Canadian 
government to comply with 
its commitments to human 
rights and stop double 
standards in its behavior 
and actions.
However, the Canadian 
government's approach 
has been destructive over 
the last few years, the 
spokesman said.
Asked about Mohammad 
Javad Zarif’s phone call to his 
British counterpart, he said 
they discussed bilateral and 
regional issues.
Elaborating on Iran’s 
conditions for US to rejoin 
JCPOA during Biden’s term, 
he said US administration’s 
behavior is important for 
Iran not their expectations 
and Iran will vigilantly 
monitoring the diplomatic 
developments.
He reiterated that US 
maximum pressure has led 
to maximum failure and 
anyone who takes office 
in the White House should 

respect rights of Iranian 
nation.
Regarding recent missile 
attack on Iranian embassy in 
Kabul, he said Iran is worried 
about its neighbor, adding 
that wounds of terrorism, 
war and US aggression and 
killing innocent people of 
Afghanistan are the the US 
legacy for the Middle East.  
Yesterday accident was 
rocket attack on Kabul and 
Iranian embassy was also 
targeted but no staff was 
seriously injured.
Iran holds enemies of Afghan 
nation responsible for the 
attack, Khatibzadeh said.
Iran condemns terrorism 
in any shape or color, he 
said, adding that peace in 
Afghanistan is possible 
through holding intra-
Afghan talks, Iran has always 
supported it and all groups 
and parties should abide 
by it.
In response to IRNA 
reporter’s question 
regarding Mike Pompeo 
visit to region and his 
anti-Iran remarks, he 
said Pompeo’s trip seems 
to be aimed at political 
fishing not following up US 

administration’s policies.
Some countries had 
considered Trumps term 
as an opportunity but it 
was not a chance for them 
but a window for all issues 
that they created for their 
scandal, he noted.  
Khatibzadeh advised 
regional states’ rulers 
who relied on those who 
were expelled from the 
White House by American 
people to return to regional 
cooperation.
He described Pompeo’s tour 
as painful, saying were it not 
for the betrayal of some Arab 
rulers, the US Secretary of 
State would not have gone to 
the Occupied Territories, did 
not violate UN resolutions, 
and did not whitewash 
Israel’s inhumane acts.
He deplored US secretary 
of state’s remarks, saying 
Palestinian cause is holy and 
all should comply with it.
Elsewhere in his remarks, 
he pointed to Iran defense 
cooperation with Venezuela, 
saying Iran’s policy has not 
been to export arms. Of 
course after lifting arms 
embargo we have the right 
to use it but we will take 

advantage of this right 
responsively.  
Khatibzadeh stressed that 
Iran’s behavior toward 
other countries will be 
responsively meaning that 
Iran will help international 
peace and stability of that 
country.
He noted that there 
is surprise that Saudi 
Arabia has supported 
blacklisting Ansarallah by 
US Department of State.
Saudi Arabia has been killing 
innocent people of Yemen 
for several years, according 
to hundreds of independent 
international inquiry, 
Saudi Arabia has bombed 
Saudi Arabia with cluster 
munitions.
Saudi Arabia has blockaded 
Yemen and not only does 
not welcome any attempts 
to solve crisis in Yemen but 
conduct sabotage against it.
The only solution to Yemeni 
crisis is to recognize intra-
Yemeni talks and letting 
international processes 
to lead the crisis to correct 
path.
Iran proudly stands by the 
Yemeni people, Khatibzadeh 
reiterated.

Army's statement:
Basij forces ready to thwart 
enemies’ conspiracies, plots
 Army of the Islamic Republic of Iran issued a statement 
on Sun. on the occasion of Basji Week, calling the Basij 
forces at the level of Iranian nation and one of the effective 
institutions for foiling conspiracies of enemies.
The full text of the statement is read as follows,
Today, “Basij” is a driving force for growth, progress, 
development and achieving sublime goals of the 
Establishment of the Islamic Republic of Iran, inspiring the 
sincere and loyal forces of the country and has been turned 
into a symbol of realizing the slogan of "We Can”.
Basij has proven its legitimacy in all fields, ranging from 
production to services, protection of the country against 
enemies’ plots and ill-wishers of this nation, presence in 
scientific, technical fields and access to modern sciences, 
etc.
“Basij” was established on Nov. 25, 1979, at the decision 
of the great founder of the Islamic Republic of Iran the late 
Imam Khomeini (RA) who saw the threats and hostilities 
of ill-wishers of the Establishment of the Islamic Republic 
of Iran. On this day, the late Imam Khomeini (RA) ordered 
the formation of Basij and the army of a 20-million people 
to confront enemies’ plots. Since then, Basij was turned into 
one of the eternal and efficient institutions of the Islamic 
Revolution of Iran.
While congratulating the Basij Week to the zealous Basiji 
Volunteer Forces of the country, the Army of the Islamic 
Republic of Iran considers Basij forces as the powerful and 
strong arm of the Establishment who are ready to stand 
against soft- and hard attacks of enemies under the auspices 
of the leadership of the Leader of the Islamic Revolution 
in line with thwarting all conspiracies of enemies and ill-
wishers of the Establishment.
FM: Afghanistan deems Tehran-
Kabul ties important
Afghan Foreign Minister said that Tehran and Kabul 
friendship and cooperation has a special significance for 
his country.
Afghan Foreign Minister Mohammad Hanif Atmar wrote 
on his Twitter account that  his Iranian counterpart 
Mohammad Javad Zarif in a phone call has congratulated 
him on his appointment as foreign minister of Afghanistan.
He appreciated  Foreign Minister Zarif for his efforts to 
develop relations between the two countries .
On November 21 (yesterday), Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif in a phone call with his Afghan 
counterpart Mohammad Hanif Atmar stressed 
continuation of cooperation between Tehran and Kabul.
Zarif congratulated Atmar on his appointment as foreign 
minister of Afghanistan and expressed Iran’s readiness for 
the continuation of cooperation with Afghanistan.
Meanwhile, Atmar underlined Kabul’s determination for 
promoting allout relations with Iran.

Iran urges Canada to stop double 
standards

Iranian Foreign Ministry spokesman Saeed 
Khatibzadeh urged Canada to stop double standards 
and to comply with its commitments to human right 
and stop its support for the US "Economic Terrorism" 
against Iran.
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3rd round of Iran-
Ukraine talks to be held on 
compensation
 An informed source announced that the third round of Iran-
Ukraine talks over the flight 752 incident will be held in the 
Ukrainian capital, Kyiv on the compensation issue.
The next round of talks will be held in Kyiv in late November 
or early December, said an informed source to Mehr News 
Agency.
It was scheduled to discuss the compensation of the victims 
in the second round of talks in Tehran, but it was postponed 

to the next round due to the announcement of the Ukrainian 
delegation that it was not ready, the source added.
So far, the Foreign Ministry has not announced the exact time 
of the meeting, and usually one week to ten days before the 
start of the talks, other members of the Iranian negotiating 
team will be notified of the time of the talks, the source said.
Answering the question whether the third round is the final 
round of negotiations or the negotiations may continue, the 
source said that it depends on the process of the third round 
of negotiations.
The second round of the related talks over the flight 752 
tragedy was held at the place of the Iranian Ministry of 
Foreign Affairs in Tehran in November and the first round 

of the Iranian delegation's 
talks about the flight 752 
incident in Ukraine ended 
in early August 2020.
On Jan 8, a Boeing 737 
belonging to Ukraine 
International Airlines 
was mistakenly downed in 
Tehran shortly after taking 
off from Iran's Imam Khomeini 
International Airport (IKIA) 
with at least 170 passengers and crew, 
mostly Iranians, onboard. 

He noted that 
there is surprise 
that Saudi Arabia 
has supported 
blacklisting 
Ansarallah by US 
Department of 
State.
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Iran Slams 
Pompeo’s Visit 
to Region
 The spokesperson 
for Iran’s Foreign 
Ministry denounced 
the US state 
secretary’s trip to 
the West Asia region, 
saying such visits are 
nothing but last-ditch 
attempts to pursue the 
already failed policies.
Speaking at a press 
conference on Sunday, 
Foreign Ministry 
S p o k e s p e r s o n 
Saeed Khatibzadeh 
said Iran condemns 
Mike Pompeo’s visit 
to the region and his 
comments in the trip.
Such visits that the 
US secretary of state 
is making at the end 
of his term resemble 
a pursuit of the failed 
American policies, 
he said, adding 
that the window 
of opportunity is 
being closed to the 
disgraced regional 
governments that 
allied themselves 
with the Trump 
administration.
“Sadly, a number 
of these (regional) 
rulers have spent all 
of their dignity and 
honor on the persons 
that have been voted 
out by the American 
people,” Khatibzadeh 
said.
Decrying Mike 
Pompeo’s “bitter” 
trip to the Palestinian 
occupied territories, 
the Iranian 
spokesman said such 
a trip would have not 
happened without the 
treason committed by 
certain rulers in the 
region.
Pompeo on Thursday 
visited the occupied 
Golan Heights, a 
territory the Zionist 
regime captured 
from Syria in 1967 
in a move that was 
not recognized by 
the international 
community.
Earlier in the day, 
Pompeo had visited 
the Israeli settlement 
of Psagot in the 
illegally occupied 
West Bank, becoming 
the first top diplomat 
from the US to do so.
The US secretary 
of state is going to 
meet with the crown 
prince of Abu Dhabi on 
Saturday to discuss a 
planned multibillion-
dollar arms deal 
between the US and 
the United Arab 
Emirates.
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 Riyadh Says Supports ‘Full 
Normalization’ with Israel
The Saudi foreign minister said his country supports the “full 
normalization” of ties with the Israeli regime provided that its 
only precondition is met.
Prince Faisal bin Farhan Al Saud, the Saudi Minister of Foreign 
Affairs, announced on Saturday that Riyadh supports full 
normalization with Israel, but first, a permanent and complete 
peace agreement should be approved that guarantees the 
Palestinians their state with dignity.
He made the remarks in a virtual interview on the sidelines of 
the G20 Leaders Summit hosted by the kingdom this year, Press 
TV reported.
In the past few months, Israel has signed US-brokered 
normalization deals with the UAE, Bahrain, and Sudan, and some 
other countries in the Arab world are also expected to follow suit.
The normalization deals, however, have drawn widespread 
condemnation from Palestinians, who seek an independent state 
in the occupied West Bank and Gaza Strip, with East Jerusalem 
al-Quds as its capital. They say the deals ignore their rights and 
do not serve the Palestinian cause, calling out the UAE, Bahrain, 
and Sudan for betraying their cause.

Until this year, Israel had only current formal relations with just 
two Arab states - its neighbors Egypt and Jordan - established 
under peace deals reached decades ago.
Yossi Cohen, the director of the Israeli spy agency Mossad, had 
said last month he believes Saudi Arabia will normalize relations 
with Israel, but will do so after the US election, to capitalize fully 
on such a move with the next president.
In an October meeting with Saudi Foreign Minister Faisal bin 
Farhan, US Secretary of State Mike Pompeo urged Saudis to 
consider normalizing relations with Israel.
“We hope Saudi Arabia will consider normalizing its 
relationships as well, and we want to thank them for the 
assistance they’ve had in the success of the Abraham Accords so 
far,” Pompeo said.
He further suggested that the move would diminish Iran's 
influence in the region.
“They reflect a changing dynamic in the region, in which 
countries rightly recognize the need for regional cooperation 
to counter Iranian influence and generate prosperity,” Pompeo 
claimed.
Meanwhile, the pro-Israel Saudi Crown Prince, Mohammed bin 
Salman (MbS), fears deadly reprisal from his own relatives if he 
joined the United Arab Emirates (UAE), Bahrain and Sudan in 

normalizing 
ties with Israel, an anti-regime 

activist says.
Dissident Saudi academic Madawi al-Rasheed dismissed as 
unfounded recent allegations by American-Israeli millionaire, 
Haim Saban, that the reluctance of the kingdom’s de facto ruler 
to take a step forward to recognize the Tel Aviv regime was due to 
his fear of reactions from Iran, Qatar or "his own people."
She highlighted that none of those three constituencies are 
contemplating an assassination and that the Saudi crown 
prince’s nightmare is to get killed by his royal rivals as his 
ambitious scenario is to rule as a king.

News



Rouhani congratulates Lebanese Independence Day
President Hassan Rouhani congratulated Independence Day of Lebanon in a 
message to his Lebanese counterpart and said that The Islamic Republic of Iran 
stands with the nation and the Lebanese Government as before.
In the message addressed to Michel Aoun, his  Lebanese counterpart,  President 
Rouhani congratulated the government and nation of Lebanon and wished them 
health and success.Noting Lebanon has endured difficult days over past year, the 
President in his message added, "But resistance, brought pride to Lebanon and showed t h e 
world that the path of dignity, independence and prosperity of Lebanon during the presidency of 
His Excellency is lasting on this country and with the sympathy and support of various political 
currents."Iran's President in his message emphasized that the Islamic Republic of Iran is always 
interested in expanding and consolidating the relations between the two countries.

A 70-percent discount on 
tariffs and lowering the cost 
of transit of goods through 
Chabahar Port have been 
so effective that Chabahar 
loading and unloading figure 
has reached to two million tons 
while it was merely 200,000 
tons just few years ago, a senior 
port and maritime official said.
Deputy Head of Iran's Ports 
and Maritime Organization 
Farhad Montaser-Kouhsari 
told that now customers 
choose Chabahar Port, 
southeastern Iran, to ship their 
imported and exported goods, 
as well as raw material.Noting 
that the cost price for each ton 
is very important for traders, 
Montaser-Kouhsari said 
if costs become reasonable, 
the market will be attractive.
He added that the biggest 
cost of goods pertains to 
transportation, but generally 
speaking, port transportation 
is one of the least expensive 
choices.  

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER
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Morning call to prayer : 
05:16:16   
Noon call to prayer : 
1:49:51   
Evening call to prayer: 
17:17:40  
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Citizenship Through 
Mother Becomes a 
Reality
On Wednesday, Nov. 18, a daughter 
of an Iranian mother received her 
identity booklet at the headquarters of 
Interior Ministry, the first to be issued 
for a child born out of a marriage 
between an Iranian mother and a 
father of a foreign country, thanks to 
the amendment of the Citizenship Act 
of the Civil Code of the Islamic Republic 
of Iran of Sept. 24, 2018.

“So far, a total of 75,000 individuals 
– 28,000 under 18 years and 47,000 
who are 18 years or older – have 
applied for the Iranian identity 
booklet. At present, the legal 
procedures have been completed 
for 10,000 applications,” Mehdi 
Mohammadi, director general of 
the Bureau for Aliens and Foreign 
Immigrants Affairs of Interior 
Ministry, said.
“It is about four months that the 
process of issuing Iranian identity 
booklets to children born of marriages 

between Iranian mothers and foreign 
fathers has started. The daughter of 
an Iranian mother, a nurse who died 
after contracting coronavirus eight 
months ago while in service, and a 
doctor father was the first to receive 
her identity booklet on Wednesday. 
The process takes about three months 
from inquiry to identity check to 
securing confirmation letters and 
finally the issuance of identity booklet 
by the National Organization for Civil 
Registration of Iran,” he was quoted as 
saying by Mehr News Agency.

The latest report of the IAEA confirms 
the nuclear watchdog’s inspectors had 
additional access to all the intended 
sites in Iran, emphasizing that the 
organization is indeed continuing to 
verify Iran's nuclear activities under the 
Safeguards Agreement.
The report, published in 40 paragraphs, 
confirms the verification of Iran's 
nuclear activities and cooperation with 
International Atomic Energy Agency 
inspectors.
Despite Iran's extensive cooperation 
with the International Atomic Energy 
Agency, IAEA Director General Rafael 
under pressure from the West called 
for greater transparency about Iran's 
nuclear activities on Wednesday.
His remarks came as the Islamic Republic 
of Iran and the International Atomic 
Energy Agency issued a joint statement 
in late August, at the end of Rafael Grossi's 
two-day visit to Tehran, stating, "Iran 
has voluntarily provided access to the 
Agency's two designated sites and will 

facilitate the Agency's verification 
activities to resolve these issues." 219
Grossi says the presence of uranium 
particles at an undeclared location in 
Iran still needs to be fully and promptly 
clarified by Tehran. Iran’s ambassador 
to the agency says while it took the IAEA 
eight months to analyze samples, Iran has 
only had two and a half months to work 
on the latest findings of the agency and 
provide clarifications.
Grossi also reported that Iran has 
begun feeding uranium gas into a 
cascade of more advanced centrifuges 
at its underground enrichment 
plant at Natanz. The move is part of 
measures undertaken by Iran beyond 
the limitations set in the nuclear deal 
following the US withdrawal in 2018.
The IAEA chief says the operation of these 
more advanced centrifuges will not lead 
to a significant increase in the volume of 
Iran’s enriched uranium, currently 12 
times the limit mentioned in the nuclear 
deal.
Iran says it’s ready to reverse all the steps 
it has taken beyond its commitments 
when sanctions are lifted and the 
European signatories to the deal comply 
with their commitment to cooperate in 
the economic and nuclear fields with 
Tehran.

US District Judge Matthew Brann granted a 
request from Pennsylvania Secretary of State 
Kathy Boockvar to dismiss the lawsuit that 
alleged Republicans had been unconstitutionally 
disadvantaged because certain counties permitted 
voters to cure their mail ballots.
Judge Brann wrote in his order that the plaintiffs 
employed "strained legal arguments without 
merit and speculative accusations, unpled in the 
operative complaint and unsupported by evidence. 
In the United States of America, this cannot justify 
the disenfranchisement of a single voter, let alone 
all the voters of its sixth most populated state."
President Trump's lawyer, Rudy Giuliani, insisted 
Saturday that there "is so much evidence that 
in Pennsylvania, Democrats eliminated our 
opportunity to present 50 witnesses and other 
evidence that election officials blatantly ignored 
Pennsylvania's law denying independent review."
Republican Senator Pat Toomey of Pennsylvania, 
who is not running for reelection, issued 
a statement after the decision congratulating 
President-elect Joe Biden. Toomey called on 
Trump to accept the election results and begin the 
transition process.
"With today's decision by Judge Matthew Brann, a 
longtime conservative Republican whom I know 
to be a fair and unbiased jurist, to dismiss the 
Trump campaign's lawsuit, President Trump has 
exhausted all plausible legal options to challenge 
the result of the presidential race in Pennsylvania," 
Toomey said.
The Trump campaign's brief tried to rehash claims 
that the campaign appeared to abandon earlier this 
week. The brief filed Saturday, which is littered with 
spelling errors, including the governor's name, 
alleges that illegal votes were counted and poll 
watchers were unable to access vote counting — 
allegations that the Trump campaign dropped just 
last Sunday, before Giuliani was put in charge of the 

president's growing legal challenges.
Attorney's for the president wrote that certifying 
the 2020 presidential election would cause 
"irreparable harm" and set the stage for "Governor 
Wolfe," referring to Pennsylvania Governor Tom 
Wolf, to appoint Pennsylvania's electors before 
December 8, the "safe-harbor" post-election 
deadline.
Federal law says states have until six days before 
members of the Electoral College gather in 
person to certify election results and determine 
their electors, a date known as the "safe harbor" 
deadline. Republican Senator Marco Rubio of 
Florida introduced legislation to push back this 
deadline back from December 8 to January 1, 
giving states more time to ensure all legal votes are 
counted, but the measure is highly unlikely to be 
taken up before Election Day.
The Trump campaign further alleged that 
Pennsylvania Secretary of State Kathy Boockvar 
"engaged in an intentional scheme to count mail 
ballots which did not comply with Pennsylvania 
law in order to favor Joseph Biden over President 
Donald J. Trump." Giuliani notoriously told 
presiding Judge Matthew Brann, of the Middle 
District of Pennsylvania, just last week: "This is not 
a voter fraud case."
The lawsuit, Trump v. Boockvar, US District Court 
for Middle District of Pennsylvania, seeks to block 
Boockvar from certifying the election by claiming, 
thus far without evidence, that the campaign was 
denied meaningful access to observe and monitor 
the electoral process through its poll watchers.
The campaign estimates more than 680,000 ballots 
were processed in two Pennsylvania counties, 
Allegheny and Philadelphia, "when no observation 
was allowed." An amended complaint from the 
Trump campaign filed on November 15 alleged 
disparate treatment of mail-in voters among 
different counties, but dropped claims it was 
denied access to observe.Giuliani made baseless 
allegations about mail-in voting during a hearing 
on Tuesday, claiming "widespread, nationwide 
voter fraud, of which this is a part." Mark Aronchick, 
who argued on behalf of some county election 
boards, lambasted Giuliani, calling his arguments 
"disgraceful."

IAEA confirms inspectors access to all intended 
sites in Iran

Trump Attempt to Stop Certification of 
Pennsylvania Election Results Dismissed
A federal judge in Pennsylvania on Saturday dismissed a lawsuit 
by the Trump campaign that sought to block the certification 
of Pennsylvania's election results. The Trump campaign said 
Saturday they plan to appeal.

The International Atomic Energy Agency has confirmed the 
additional access of the organization's inspectors to the sites 
in Iran.

The lawsuit, 
Trump v. 
Boockvar, US 
District Court for 
Middle District 
of Pennsylvania, 
seeks to block 
Boockvar from 
certifying the 
election by 
claiming, thus 
far without 
evidence, that 
the campaign 
was denied 
meaningful 
access to observe 
and monitor the 
electoral process 
through its poll 
watchers.
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nuclear 
activities on 
Wednesday.



دلیل افزایش قیمت ها از زبان وزیر اقتصاد
وزیر امور اقتصادی و دارایی علت عمده افزایش تورم و قیمت ها را ناشی از افزایش هزینه ها دانست و به بررسی 
علل آن پرداخت. فرهاد دژپسند در یک برنامه تلویزیونی اظهار کرد: در هفت ماهه اول سال گذشته ۲۷ هزار 
میلیارد از منابع تنخواه استفاده کردیم اما امسال ۱۲ هزار میلیارد تومان استفاده کردیم. روش تامین مالی از 
طریق مراجعه مستقیم به مردم معادل ۱۱۷ هزار میلیارد تومان بوده که ۹۰ هزار میلیارد تومان آن از فروش اوراق 

خزانه بوده است.  بودجه کشور تاکنون به گونه ای مدیریت شده است  که هشدارها و اخطارهایی که پیش از این 
زده می شد، نتیجه نداد.  همچنین، در هفت ماهه امسال ۳.۸ میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی جلب شده است.

وی درباره دلیل افزایش تورم، افزود: در دوره های مختلف افزایش تورم علل متفاوتی داشته است. علت عمده را باید ناشی 
از افزایش هزینه دانست. ۷۰ تا ۸۵ درصد واردات مربوط به کالاهای واسطه ای، مواد اولیه بوده است که وقتی قیمت این قبیل کالاها 

متاثر از افزایش قیمت ارز افزایش می یابد این افزایش در پروسه تولید می نشیند و قیمت کالاهای تولید شده را زیاد می کندکه به دلیل 
دلاریزه بودن اقتصاد ایران متاثر از آن قیمت کالاها نیز افزایش می یابد.  وزیر اقتصاد ادامه داد: فاصله گرفتن از دلاریزه بودن اقتصاد ایران منوط به 
توسعه شرکت های دانش بنیان و ایفای نقش محوری آن ها در اقتصاد است. یکی از برنامه های ما برای جهش تولید بهبود فضای کسب وکار است 

با اقداماتی که در زمینه کاهش زمان ثبت شرکت ها انجام داده ایم اکنون فردی را داشتیم که در عرض ۲۰ دقیقه شرکت خود را ثبت کرده است.

قیمت انواع روغن برای مصرف کننده ۱۰ تا ۱۳ درصد افزایش یافت
ستاد تنظیم بازار، حداکثر افزایش قیمت مصرف کننده انواع روغن در بسته بندی پت را ۱۰ درصد و سایر انواع 
بسته بندی ها را ۱۳ درصد اعلام کرد. به گزارش وزارت صمت، در یکصد و سیزدهمین جلسه کارگروه تنظیم 
بازار در راستای اجرای مصوبات جلسه قبلی کارگروه تنظیم بازار در خصوص تعیین قیمت مدیریتی روغن خام، 
کارگروه مربوطه تشکیل و با توجه به افزایش قیمت جهانی انواع روغن )مورد تأیید کمیته ارزی( تغییرات قیمت 

جهانی بر نهاده ها، روغن خام و محصولات نهایی محاسبه و تعیین شد. بر این اساس، قیمت هر کیلوگرم روغن خام 
سویا و پالم در مبادی ورودی ۵۵ هزار ریال و قیمت هر کیلوگرم روغن خام آفتاب و کلزا در مبادی ورودی نیز ۶۰ هزار 

ریال تعیین شد. ستاد تنظیم بازار با توجه به افزایش قیمت روغن خام و سایر هزینه ها از جمله ملزومات بسته بندی و ورق، 
حداکثر افزایش قیمت مصرف کننده انواع روغن در بسته بندی پت را ۱۰ درصد و سایر انواع بسته بندی ها را ۱۳ درصد اعلام کرد.

در این ستاد مقرر شد قیمت احجام و بسته بندی های مختلف روغن توسط سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان محاسبه و در سامانه 
۱۲۴ بارگذاری شود. همچنین مقرر شد سازمان های صمت ۳۱ استان ضمن اهتمام هرچه بیشتر در خصوص رعایت قیمت های مصوب، نسبت به 
کنترل اسناد و مدارک مربوط به ورود و خروج روغن نباتی از کارخانجات تولیدی و انبارهای مستقر در استان، نحوه توزیع آن و ممانعت از فروش به 

عوامل واسطه )با هدف بازارسازی و افزایش قیمت( اقدام و با تخلفات احتمالی برخورد قانونی نمایند.
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در دوره کرونا، 
شتاب تغییر وضعیت 

مشاوران املاک در 
ارائه خدمات ملکی 
افزایش پیدا کرده 
و فعالان این حوزه 

تلاش می کنند ضمن 
توسعه فعالیت های 

خود در فضای 
مجازی، شیوه های 

بدیع تری برای جلب 
مشتری به کار گیرند
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افزایش دوباره قیمت 
لبنیات در یک هفته

ستاد تنظیم بازار در یک هفته دو بار 
قیمت لبنیات را افزایش داد که همین 
امر منجر به سوء اســتفاده برخی از 
شرکت های تولید لبنیات شده است.

با وجود آنکه قیمت فــرآورده های 
لبنی در ۴ تیر امســال بنابر مصوبه 
ســتاد تنظیم بازار ۲۲ تا ۲۸ درصد 
افزایــش یافت، قبل از پایان ســال 
بار دیگــر ۴۰ درصد گران شــد که 
این افزایش هــای گاه بیگاه، دهک 
های ضعیــف جامعــه را در تامین 
ســبد مصرفی خود دچار مشــکل 
کرده اســت و کار را به جایی رساند 
که بسیاری از خانوارها چاره ای جز 
حذف محصولات لبنــی ندارند چرا 
که درآمدهای ناچیز جوابگوی رشد 
افسار گسیخته قیمت اقلام اساسی 

نیست.

 اعلام قیمت ۱0 قلم محصول 
لبنی پرمصرف

بسیاری از مسئولان بر این باورند که با 
وجود افزایش چندبرابری هزینه های 
تولید، کارخانه های لبنی چاره ای جز 
افزایش قیمت یا تعطیلی واحدهای 
لبنی خود نداشتند، اما با شرایط فعلی 
اقتصاد و کاهش قدرت خرید خانوار 
انتظار می رود که سیاســت گذاران 
اقتصاد تدابیری برای رفع این بحران 
بیندیشند به طوریکه حداقل سه قلم 
اصلی فرآورده لبنی اعم از ماســت، 
شــیر و پنیر را با قیمت مناسب در 
اختیار ۴ دهــک ضعیف جامعه قرار 

دهند.
بررســی هــای میدانی از ســطح 
فروشگاه ها نشان می دهد که اختلاف 
قیمت بطری شیر از یک برند به برند 
دیگر گاها به ۱۰ هزار تومان می رسد 
که این امر با واکنش شدید خانوارها 
روبروســت، اما ســخنگوی انجمن 
صنایع لبنی اذعان می کند که شرایط 
متفاوت تولید و ماندگاری بالا علت 
اصلی این اختلاف قیمت است چرا 
که ســازمان حمایت و ستاد تنظیم 
بازار بر ۱۰ قلم کالای مشمول قیمت 
گذاری به طور مداوم نظارت می کند 
و در صورت تخلف، جرایم سنگینی 

برای واحدهای لبنی اعمال می کند.
ماجرا تنها به این جا ختم نمی شود 
چرا که ســرانه مصرف لبنیات طی 
ســال های اخیر کاهش محسوسی 
داشته است که افزایش مجدد قیمت 
لبنیات در شرایط فعلی باوجود تورم 
بالا در تمامی اقلام ســبد مصرفی، 
این موضوع را تشــدید خواهد کرد، 
به همین خاطر بسیاری از مسئولان 
حذف قیمت گذاری دستوری و یارانه 
از ابتدای زنجیره تولید و پرداخت مابه 
التفاوت ارز دولتی و آزاد به خانوارها 
را راهی برای افزایش سرانه مصرف 

می دانند.
حال به سراغ مسئولان ذی ربط می 
رویم تا از آخریــن جزئیات افزایش 
قیمت لبنیات و تاثیر آن در ســبد 
مصرفــی خانــوار و همچنین علل 
تفاوت قیمت بطری شیر در برندهای 

مختلف با خبر شویم.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

مشاوران املاک می گویند: 
اگر معامله ای جوش بخورد، 
ما مراحل مربوط به تنظیم 
قــرارداد و مبایعه نامــه را 
پشــت درهــای بســته 
بنگاه ها انجــام می دهیم 
و مراحل انتقال ســند به 
 زمان عادی شدن شرایط موکول خواهد

 شد.
در دور جدید اعمال محدودیت های مقابله 
با کرونا، به جز مشــاغل گروه یک، عمده 
اصناف و فعالیت هــای خدماتی تعطیل 
شده اند. در این شــرایط، صنف مشاوران 
املاک نیز که به واســطه کســادی بازار 
مســکن و گرایش بنگاه داران به فعالیت 
صنفی در فضای مجازی به نوعی تعطیلی 
خودخواسته در دوره کرونا تن داده است، 
طبق قانون کاملا تعطیل شده اما آنطور 
که مشاوران املاک می گویند در همین 
تعطیلی هم اگر طرفین معامله ای به توافق 
برسد، آنها مقدمات جوش خوردن معامله 

را فراهم می آورند.

    فعالیت فیزیکی املاک تعطیل است
رئیس اتحادیه مشــاوران املاک تهران 
می گویــد: صف مشــاوران املاک طبق 
اطلاعیه ای که در هفته گذشــته به اعضا 
ابلاغ شده، از دیروز به مدت ۲هفته تعطیل 
است و بنگاه های املاک تهران در این بازه 
زمانی حق فعالیــت ندارند. مصطفی قلی 
خســروی با تأکید بر اینکه این تعطیلی 
براساس مصوبه ستاد مقابله با کرونا انجام 
می شود، می افزاید: صنف مشاوران املاک 
در راستای اجرای قانون و زمینه سازی برای 
مقابله با شیوع این ویروس تعطیل شده و 
بی توجهی به این مســئله با برخوردهای 
تعیین شده در قانون مواجه خواهد بود، 
گرچه کسادی بازار مســکن باعث شده 
بخش قابل توجهی از بنگاه ها خودخواسته 

تا فروکش کردن کرونا تعطیل شوند.
صنف مشاوران املاک در فروردین امسال 
نیز برای مقابله با شیوع کرونا تعطیل شده 
بود اما در آن بازه زمانی برخی از واحدهای 
این صنف بی توجه بــه تعطیلی اجباری 
این صنــف، همچنان بــه فعالیت خود 
ادامه دادند. حالا اما، آنگونه که خسروی 
می گوید: درصورت رعایت نکردن قانون 
تعطیلی، واحد متخلف طبق قوانین ستاد 
مقابله با کرونا مشمول تذکر، اخطار و حتی 
پلمب خواهد بود؛ اما همزمان بازرســان 
اتحادیــه مشــاوران املاک نیز گشــت 
بازرسی انجام می دهند و متخلفان را برای 
برخوردهای صنفی بــه اتحادیه معرفی 

می کنند. پیگیری همشهری از دفاتر مشاور 
املاک نیز ابلاغ تعطیلی این صنف را تأیید 
می کند؛ هرچند مشاوران املاک می گویند 
پیش ازاین نیز فعالیت های آنها چندان به 
باز بودن بنگاه ها وابسته نبوده و بیشتر در 
فضای کار خود را دنبال کرده اند؛ ازاین رو 
در شرایط فعلی نیز فقط برای انجام امور 
مربوط به عقد قرارداد به بنگاه نیاز دارند 
و این کار را می توانند حتی پشت درهای 

بسته نیز انجام دهند.

    بی تفاوتی املاکی های مجازی
بنگاه های مشــاور املاک مانند هر بنگاه 
خدماتی دیگر، در نقش پل ارتباطی خریدار 
و فروشنده و بســتر انتقال پیام میان این 
دوطرف عمل می کنند؛ بر این اساس با رواج 
استفاده از ظرفیت های اینترنتی نقل وانتقال 
پیام در فضای مجازی، پل ارتباطی حوزه 
املاک نیز از بنگاه های فیزیکی به فضای 
مجازی منتقل شده است. حامد قیصری، 
کارشناس و فعال بازار مسکن به همشهری 
می گوید: در شــرایط فعلی وقتی بخش 
عمده متقاضیان بازار مســکن در فضای 
مجازی و ســایت های اینترنتی به دنبال 
یافتــن خریدار یا فروشــنده می گردند و 
عرضه و تقاضای املاک اســتیجاری نیز 
به این حوزه منتقل شــده، فعــالان بازار 
مسکن نیز به جای تمرکز بر فعالیت های 
فیزیکی به دنبال ارائه خدمات در این حوزه 
هستند. او با اشاره به اینکه دو سه سالی از 

کوچ تدریجی مشــاوران املاک به فضای 
مجازی می گذرد، می افزاید: در دوره کرونا، 
شتاب تغییر وضعیت مشاوران املاک در 
ارائه خدمات ملکی افزایــش پیدا کرده و 
فعالان این حوزه تــلاش می کنند ضمن 
توسعه فعالیت های خود در فضای مجازی، 
شیوه های بدیع تری برای جلب مشتری 
به کار گیرند. قیصری با اشاره به اینکه ظاهر 
آگهی های بازار مســکن و اجاره سریعا در 
حال تغییر است، می گوید: تا چندماه پیش 
در یک آگهی فروش آپارتمان فقط یک یا 
چند عکس غیرحرفه ای به همراه برخی 
اطلاعات معمول مانند متراژ، طبقه و سن 
بنا به متقاضی عرضه می شد اما با توسعه 
فعالیت هــای مجازی مشــاوران املاک، 
آگهی ها با اســتفاده از ویدئو، عکس های 
حرفه ای، جزئیــات دقیق و حتی خلاصه 

بررسی کارشناسی منتشــر می شوند. به 
گفته او، در این شرایط، تعطیلی دوهفته ای 
بنگاه های املاک مشکل خاصی برای صنف 
مشاوران املاک ایجاد نمی کند به خصوص 
که بازار در شــرایط فعلی به شدت کساد 
شده است. ترابی، مشاور املاک محدوده 
ستارخان نیز به کسادی بازار مسکن اشاره 
می کنــد و می گوید: بازار مســکن رونق 
سابق را ندارد و با شرایط حاد شیوع کرونا 
و تعطیلی یکپارچه شــهر، عملا باز بودن 
بنگاه املاک نیز توجیهی پیدا نمی کند. به 
عقیده او، با این کسادی، حتی اگر تعطیلی 
اجباری در شــهرهای قرمز اجرا نمی شد، 
بازهم نیمی از مشاوران املاک بنگاه خود را 

تعطیل می کردند.

    کرونا، قرنطینه و قیمت مسکن

از اظهارات مشاوران املاک چنین برمی آید 
که بازار مســکن همچنــان مثل ۳هفته 
گذشته به قدری کساد و بی تحرک است که 
حتی با قرنطینه اجباری و تعطیل بنگاه ها 
نیز وضعیت آن بدتر نمی شود. البته رئیس 
اتحادیه مشاوران املاک تهران می گوید: 
در این کســادی، حجم عرضه مسکن از 
سوی کســانی که محتکر مسکن بودند یا 
قصد فروش ســرمایه گذاری های خود در 
بازار مســکن را دارند افزایش پیدا کرده و 
باوجود تقاضای محدود در بازار، معاملات در 
سطح پایینی در حال انجام است. خسروی 
می افزاید: طبیعتا در شرایط فعلی که عرضه 
مسکن نسبت به قبل افزایش پیدا کرده، 
رقابت برای جلب نظر خریدار نیز باید بیشتر 
شــود و درنتیجه قیمت فروش نیز باید به 

سمت نظر خریدار حرکت کند.

وقتی محدودیت های کرونایی صنف مشاوران املاک را هم تعطیل کرده است؛ 

معاملات مسکن، پشت درهای بسته
با اجرای دور جدید محدودیت های مقابله با شیوع کرونا، صنف 
مشاوران املاک نیز در شهرهای قرمز ملزم به تعطیلی شده اما 
پیگیری ها از مشاوران املاک نشان می دهد محدودیت های جدید 
کرونا تأثیری بر مناسبات بازار کساد و رکودی مسکن نداشته و با 
تعطیلی اجباری صنف مشاوران املاک، فقط فعالیت های محدود 

آنها به پشت کرکره نیمه بسته بنگاه ها منتقل می شود.

بازار

جزئیات فروش لوازم خانگی ضبط شده بوش

همه اقلام به مزایده می رود
یک مقام مسئول در سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی درباره ضبط ۴۲0 کانتینر لوازم خانگی 
بوش به نفع دولت گفت: هنوز کالایی به این سازمان تحویل نشده اما اگر تحویل شود به مزایده گذاشته 

می شود.

این مقام مسئول گفت: هنوز کالایی به ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی اعلام و تحویل نشده اما اگر 
تحویل شود همگی اقلام به مزایده گذاشته می شود.

وی که خواست نامش در خبر ذکر نشود، افزود: طبق اعلام معاون گمرک، این اقلام هنوز ضبط نشده بنابراین وقتی 
به نفع دولت ضبط شود، در زمره اقلامی قرار می گیرد که باید تحویل سازمان جمع اوری و فروش اموال تملیکی 

شود و پس از تحویل به سازمان، درباره فروش این اقلام به شیوه مزایده تصمیم گیری خواهد شد.
وی گفت: فرایند اعلام کالا به سازمان تملیکی زمان بر است. هنوز کالایی به سازمان امور تملیکی ارائه نشده است 

باید منتظر ماند تا وضعیت این کالاها مشخص شود چراکه ممکن است صاحب کالا مدرک جدیدی ارائه کند.
وی ادامه داد: در صورتی که کالا متروکه اعلام شود، گمرک کالا را به سازمان تحویل می دهد؛ این سازمان هم ابتدا 
با استعلام از دستگاه های ذیربط، مجوزهای لازم برای عرضه این اقلام در داخل کشور را دریافت می کند و سپس 

نسبت به برگزاری مزایده اقدام خواهد کرد.
به گفته وی، پس از اینکه این اقلام از طریق مزایده به فروش برود، مقــداری از پول کالا به صاحب کالا پرداخت 

می شود. او گفت: اما اگر مجوزهای لازم درباره استاندارد بودن دریافت نشود، کالاها امحا می شوند.
به گزارش خبرنگار مهر، معاون فنی گمرک دیروز خبر داد که ۴۲۰ کانتینر لوازم خانگی با برند بوش قطعاً به نفع 

دولت ضبط خواهد شد.
به گفته ارونقی، واردات این کانتینرها در شرایطی مطرح شد که از دو سال پیش واردات کالاهای گروه چهار که 
عمدتاً مصرفی و غیرضرور هستند از جمله لوازم خانگی، ممنوع شده و تحت هیچ شرایطی این کالاها امکان ورود 
به کشور را نداشته اند، حتی برای ترخیص حدود ۷۰ میلیون یورو از این کالاها با وجود رایزنی های صورت گرفته 
در نهایت طی مهلتی که براساس مصوبه هیأت وزیران تعیین و در ۲۶ شهریور امسال به پایان رسید بخش زیادی 

از این کالاها ترخیص نشد و با اعلام گمرک متروکه شدند.
معاون گمرک همچین گفته که منشأ ارز این کالاها نیز از سوی دیگر به وضوح مشخص نیست و شائبه هایی در رابطه 
با واردات این کالا با ارز نیمایی و حتی دولتی وجود دارد تا جایی که وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( مدعی 
شده کانتینرهای لوازم خانگی بوش با ارز متقاضی تأمین ارز شده است، هرچند که بانک مرکزی تاکنون در این 
رابطه توضیحی ارائه نکرده است. طبق قانون، آندسته از کالاهای وارداتی که به نفع دولت ضبط شود، بعنوان کالای 

متروکه برای تعیین وضعیت در اختیار سازمان جمع اوری و فروش اموال تملیکی قرار می گیرد.

رمز ارز

فارس
گـــزارش

جدیدترین 
اخبار از شناسایی 

کلاهبرداران ماینری
رئیس اداره طرح های 
برق، الکترونیک و 
ماشین سازی وزارت 
صنعت با بیان اینکه هیچ شرکتی مجوز 
تولید ارز دیجیتال ندارد، گفت: تبلیغات 

شرکت آی ماینر واقعی نیست.

ایمان حسن نژاد با اشــاره به مصوبه ۱۳ مرداد 
۹۸ دولت در مــورد مجوزهای لازم برای تولید 
بیت کوین در کشــور، اظهار داشت: طبق این 
مصوبه، وزارت صنعت مکلف اســت در زمینه 
اســتخراج بیت کوین مجوزهای لازم را صادر 
کند که این مجوزها بــرای تولید ارز دیجیتال 
اســت و برای موارد دیگر مانند اجاره دستگاه 

مطرح نیست.
وی ادامه داد: بعضی شرکـــت ها با ترفندهای 
مختلف نسبت به گرفتن ســرمایه مردم اقدام 
کرده اند که ما آنها را شناســایی کرده ایم و به 

نهادهای نظارتی معرفی شده اند.
رئیس اداره طرح های برق، الکترونیک و ماشین 
ســازی وزارت صنعت با بیان اینکه یک مورد 
شرکت  غیرمجاز و یک مورد جعل جواز شناسایی 
شــده و معرفی به نهادهای نظارتی نیز صورت 
گرفته اســت، افزود: برخی افراد با جعل جواز 
نسبت به اخذ سرمایه مردم اقدام کرده اند که 
اخیراً مواردی شناسایی شده و به سازمان های 
مربوطه اعلام شده تا از طریق حراست پیگیری 
شوند. در عین حال، بعضی شرکت ها نیز جواز 
تأســیس دریافت کرده اند و اعلام کرده اند که 
از طریق این جــواز می توانند دســتگاه تولید 

بیت کویــن 
در اختیار داشته باشــند که ما آنها را نیز مورد 
بررسی قرار دادیم و متوجه شدیم که در داخل 

مجموعه، مزرعه ای ندارند. 
حســن نژاد با بیان اینکه موضوع جواز تأسیس 
و پروانه بهره برداری، دو موضوع متفاوت است، 
گفت: برخی شرکت ها با دریافت جواز تأسیس 
به مردم اعلام می کنند که ما مجوز فعالیت داریم 
و ســرمایه آنها را در اختیــار می گیرند که این 
شرکت ها را به نهادهای نظارتی اطلاع داده ایم و 
مشخص شد که سرشاخه های آنها در ترکیه قرار 
دارند و با سایت های شرط بندی مرتبط هستند.

  تنها دو پروانه بهره بــرداری از مزارع 
بیت کوین صادر شــده که آنها هم فعال 

نیستند
وی با بیان اینکه تاکنون هزار جواز تأسیس در 
حوزه ارزهای دیجیتال صادر شده است، گفت: 
۲ مورد پروانه بهره برداری نیز صادر شده که البته 

آنها نیز فعال نیستند.
رئیس اداره طرح های برق، الکترونیک و ماشین 
ســازی وزارت صنعت با بیان اینکه تعدادی از 
شرکت ها، مجوز فعالیت عادی دارند و در حال 
ایجاد فارم)مزرعه بیت کوین( هســتند، اظهار 
داشت: جواز این شــرکت ها ۶ ماه اعتبار دارد و 
اگر تخلفی از سوی آنها صورت گیرد، این جوازها 
تمدید نمی شــوند. در عین حال هر شــرکت 
فقط می تواند یک مرتبه نسبت به تمدید جواز 

تأسیس خود اقدام کند.
وی در پاسخ به این سؤال که مردم چطور باید 
اطمینان خاطر نسبت به این شرکت ها کسب 
کنند نیز گفت: شــرکت هایی که دارای پروانه 
بهره برداری از وزارت صنعت هستند، از طریق 
ســامانه بهین یاب و درگاه خدمات و اطلاعات 

صنعت، معــدن و تجارت قابل شناســایی 
هستند و نام آنها در این درگاه وجود دارد.

وی از مردم خواست که فقط به جواز تأسیس 
شــرکت ها اعتماد نکنند زیرا ممکن اســت 
شرکتی جواز تأسیس دریافت کرده باشد ولی به 
تولید نرسیده باشد. در این صورت دلیلی برای 
اینکه افراد بخواهند سرمایه خود را در اختیار 

چنین شرکت هایی قرار دهند، وجود ندارد.
حســن نژاد افزود: اگر مردم از طریق ســامانه 
بهین یاب نیز نتوانستند موضوع را پیگیری کنند، 
می توانند با مراجعه به سازمان صنعت استان خود 

نسبت به این مسئله کسب اطلاع کنند.

  هیچ شرکتی مجوز تولید ارز دیجیتال 
ندارد

رئیس اداره طرح های برق، الکترونیک و ماشین 
سازی وزارت صنعت در پاسخ به این سؤال که آیا 
می توانید نام ۲ شرکت دارای مجوز بهره برداری 
را اعلام کنید؟ نیز گفت: این ۲ مورد، شــرکت 
نیستند بلکه ۲ شخص حقیقی هستند که البته 
مشکلاتی در فعالیت آنها نیز وجود دارد که در 
حال رفع اســت. وی  ادامه داد: تجهیزات این 
شرکت ها آماده بود اما بحث های گمرکی هنوز 

برطرف نشده و در حال پیگیری است.
حســن نژاد با تاکید بر اینکــه در حال حاضر 
هیچ شــرکتی دارای مجوز تولید ارز دیجیتال 
نیســت، توضیــح داد: می توان بــه ۲ صورت 
شامل نام شخص حقیقی و حقوقی)به صورت 
شرکت( نسبت به دریافت جواز تأسیس و پروانه 
بهره برداری اقدام کرد که این مجوزها توســط 

سازمان های صنعت استان ها صادر می شوند.
رئیس اداره طرح های برق، الکترونیک و ماشین 
سازی وزارت صنعت در پاســخ به سؤال دیگر 
فارس که برخی از مخاطبان خبرگزاری نسبت به 
کلاهبرداری شرکت آی ماینر معترض بودند نیز 
گفت: این شرکت را مورد بررسی قرار دادیم. آنها 
ادعا می کنند که سایت تولیدی در سمنان دارند 
اما متوجه شدیم که فقط مجوز تأسیس دریافت 

کرده اند و پیشرفتی نداشته اند.
حسن نژاد با تأکید بر اینکه تبلیغات این شرکت 
واقعی نیست، گفت: به این شرکت اخطار داده 
شده و در صورتی که پیشرفت نداشته باشند، 

مجوزشان ابطال می شود.
وی در پاسخ به سؤال دیگر فارس که چرا وزارت 
صنعت در مورد چنین شــرکت هایی اطلاعیه 
رسمی صادر نمی کند تا مردم از سرمایه گذاری 
در این شرکت ها خودداری کنند نیز گفت:  این 

موضوع در دست انجام است.
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سرمایه گذاری عربستان برای تاسیس 300 استارت آپ هوش مصنوعی
عربستان سعودی در راستای کاهش اتکای اقتصادی به ذخایر نفتی اعلام کرد که تا کمتر از یک دهه دیگر 
20 میلیارد دلار روی پروژه های هوش مصنوعی سرمایه گذاری می کند. 3 سال قبل »محمد بن سلمان«، 
شاهزاده سعودی از طرح »چشم انداز 2030« برای ایجاد تحول عمیق در اقتصاد و کاهش وابستگی به 
نفت پرده برداشت که شامل تمرکز بر فناوری های مدرن، محاسبات ابری و شبکه ای از مراکز داده است. 

عربستان از آن زمان سرمایه گذاری های متعددی را روی پروژه های پیشرفته صورت داده که شامل همکاری 
با غول های فناوری و توسعه پروژه های بزرگ می شود و در جدیدترین مورد نیز این شرکت در پی سرمایه گذاری 

سرسا م آور روی هوش مصنوعی است. »عبدالله الغامدی«، رییس »نهاد داده و هوش مصنوعی« که تنها یک سال از 
تاسیس آن سپری شده، در اینباره گفت: »عربستان از حالا تا سال 2030 سرمایه گذاری 20 میلیارد دلاری روی هوش مصنوعی 

صورت می دهد. ما مشتاقیم به واسطه استارت آپ ها و شرکت های نوآور از هوش مصنوعی به عنوان بخشی از پروژه جایگزینی اقتصاد بهره مند 
شویم. همچنین هوش مصنوعی را منبع جدیدی برای صرفه جویی و کسب درآمد بیشتر می بینیم« الغامدی افزود که در این راستا تا دهه 
آینده 300 استارت آپ تشکیل خواهد شد و درهای سرمایه گذاری در این حوزه به روی افراد و شرکت های داخلی و خارجی باز است. تشکیل 

این تعداد استارت آپ با توجه به پتانسیل های فوق  العاده هوش مصنوعی می تواند به موتور محرک اقتصاد و فناوری در این کشور تبدیل شود.

مارک زاکربرگ در سال ۲00۳ و 
در زمانی که در دانشگاه ها روارد 
مشغول به تحصیل بود، اقدام به 

ایجاد وب سایتی تحت عنوان 
Facemash کرد که به دانشجویان 

این امکان را می دهد تا در مورد 
میزان جذابیت افراد نظر دهند. اما 
عمر این سایت کوتاه بود و تنها دو 

روز بعد متوقف شد

،،
وب سایت آی تی ایران

یادداشـــت
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درواقــع، از دل همیــن 
جا های کوچــک و پرت بود 
که شــرکت ها ی بزرگی که 
امروزه بخش زیادی از گردش 
مالی دنیا را به خود اختصاص 
داده انــد، ظهــور کرده اند. 
برای آشــنایی بیشتر با این 

شرکت ها، با ما همراه باشید.

   آمازون؛ شروع از یک پارکینگ
در ســال ۱۹۹۴، جف بزوس مدیرعامل 
آمازون، تصمیم گرف تــا از ظرفیت ها ی 
پدیده ای به نام اینترنت به بهترین شــکل 
استفاده کند. وی از محل کار خود در شهر 
نیویورک اســتعفا و یک خانه را در شــهر 
بلــوو )Bellevue( اجاره کرد و فعالیت 
کتاب فروشــی آنلاین خود را از پارکینگ 
آن خانه استارت زد. تفریبا یک سال را به 
برنامه نویسی برای سایت خود گذراند که 
در آن زمان، تنهــا در زمینه فروش کتاب 
فعالیت داشت. در ماه جولای ۱۹۹۵ بود که 
وب سایت Amazon.com در دسترس 
کاربران قرار گرفت. اکنــون جف بزوس، 
ثروتمندترین مرد جهان اســت و سرمایه 
خالص وی برابر با ۱۴0 میلیارد دلار و ارزش 
شرکت تحت هدایت وی یعنی آمازون نیز 

حدود ۱.2 تریلیون دلار برآورد می شود.

   فیســبوک؛ شــروع از اتاقی در 
خوابگاه دانشجویی

مارک زاکربرگ در سال 2003 و در زمانی 
که در دانشگاه ها روارد مشغول به تحصیل 
بود، اقدام به ایجاد وب سایتی تحت عنوان 
Facemash کرد که به دانشجویان این 
امکان را می دهد تا در مورد میزان جذابیت 
افراد نظر دهند. اما عمر این سایت کوتاه بود 

و تنها دو روز بعد متوقف شد.
تقریبا یک سال بعد، زاکربرگ و دوستانش 
–ادواردو ساورین، داســتین مسکوویتز 
و کریس هیوز- وب ســایت فیســبوک را 
راه انــدازی کردند. شــبکه ای اجتماعی 
برای دانشــجویان که به تدریــج در میان 
دانشجویان سراســر آمریکا به محبوبیت 

بالایی دســت یافــت و اکنــون کاربرانی 
میلیاردی در جهان از آن استفاده می کنند.

امروز ارزش فیسبوک برابر با ۵00 میلیارد 
دلار تخمین زده می شود و بالغ بر ۴۵ هزار 
نفر نیز در سراسر جهان به صورت تمام وقت، 
در این شبکه بزرگ اجتماعی کار می کنند.

   مایکروسافت؛ شروع از یک پارکینگ
در سال ۱۹۷۵، بیل گیتس به همراه پاول 
آلن شرکتی به نام Micro-Soft را که در 
زمینه میکروپردازنده ها و نرم افزار فعالیت 
داشت، راه اندازی و سیستم عاملی را برای 
کامپیوتر Altair ۸000 طراحی کردند. 
ایــن دو، کار خود را از یــک پارکینگ در 

آلبوکرکی در ایالت نیومکزیکو آغاز کردند.
این شــرکت، کم کم مراحل رشد خود را 
طی کــرد و اکنون به عنــوان بزرگ ترین 
شرکت نرم افزاری جهان با ارزشی معادل 
۱.3 تریلیون دلار شناخته می شود. در حال 
حاضر، بالغ بر ۱۴۸ هزار نفر در این شرکت 

مشغول به کار هستند.

   گوگل؛ شروع از یک پارکینگ
 Business طبق گزارش وب ســایت
Insider، در ســال ۱۹۹۸ ســوزان 
ووجیتسکی و همسرش دنیس تروپر، یک 
خانه با چهار اتاق را در ملنو پارک کالیفرنیا 
خریداری کردند و پارکینگ این خانه را به 

دانشجوی دانشگاه استنفورد اجاره دادند.
این دو دانشجو همان لری پیج و سرگئی 
برین بودند که در حال کار روی شــرکت 
جدید خود یعنی گوگل بودند. طولی نکشید 
که ووجیتسکی به عنوان شانزدهمین نفر به 
تیم گوگل پیوست. در سال 20۱۹، پیح و 
برین از گوگل استعفا و در نامه ای نوشتند: 
باورکردنی نیست، زمانی که در سال ۱۹۹۸، 
ســرور های خد را از یک اتاقی در خوابگاه 
به یک پارکینگ منتقــل کردیم، چنین 
سفری را در پیش داشــته باشیم. تا پایان 
ســال 20۱۹، ارزش گوگل بالــغ بر ۸۷0 
میلیون دلار برآورد شــد و نزدیک به ۱۱۴ 

هزار نفر نیز در این شرکت کار می کنند.

   اپل؛ شروع از یک پارکینگ
در سال ۱۹۷۶، والدین استیو جابز پارکینگ 
خانه خود را در اختیار اســتیو جایز فقید 
گذاشتند. استیو وزنیک، که در کنار جابز، 
اپل را پایه گذاری کــرد، می گوید که این 
پارکینگ بخشی از تاریخ اپل است. بعد از 
مرگ استیو جابر، این پارکینگ به عنوان 
محلی برای بازدید عموم و یادآوری روز هایی 

که اولین قدم ها ی یک شرکت بزرگ در آن 
برداشته شد، مورد استفاده قرار می گیرد.

طبق آخرین گزارش ها، ارزش شرکت اپل 
برابر با ۱.2 تریلیون دلار عنوان شده است. 
فروشگاه ها ی این شرکت در 2۵ کشور دنیا 
به مشتریان خود، خدمات ارائه می دهند و 
تا پایان سال 20۱۹ نیز تعداد کارمندان این 
شرکت حدود ۱3۷ هزار نفر ذکر شده است.

   دیزنی؛ شروع از یک پارکینگ
والت دیزنــی برای اولین بــار از پارکینگ 
پشتی عموی خود برای نمایش یک کارتون 
بهره گرفت. وی در ســال ۱۹22، کارتون 
»آلیس در ســرزمین کارتون« را ساخت 
که ترکیبی از انیمیشــن و لایو اکشن بود. 
او بعد از مدتی به ها لیوود و نزد عموی خود 
رفت و توانست کارتون ها ی طراحی شده 
خود را به نمایش بگذارد. طولی نکشید که 
محبوبیت کارتون آلیس که توســط والت 
طراحی شده بود، وی را بر این داشت تا به 
همراه برادر خود و با خرید یک دوربین 200 
 Disney Brothers دلاری، استودیوی
Cartoon Studio را راه اندازی کنند. 
در این استودیو بود که مجموعه »کمدی 

ها ی آلیس« ساخته شد.
اکنون ارزش شــرکت دیزنی برابر با ۱۸3 
میلیارد دلار برآورد می شود و بیش از 223 

هزار نفر نیز در آن مشغول به کار هستند.

   آندر آرمور؛ شروع از زیر زمین
کلیون فلانک، بنیانگذاری آندر ارمور این 
شرکت را در ســال ۱۹۹۶ و با هدف تولید 
پوشاک ورزشی با قابلیت انتقال تعریق از 
سطح پوست به سطح پارچه راه اندازی شد. 
وی در آن زمــان، در خانه مادربزرگ خود 
زندگی و از زیرزمین آنجــا به عنوان دفتر 

محل کار خود اســتفاده می کرد. در حال 
حاضر، ارزش آندر آرمور حدود ۴ میلیارد 

دلار تخمین زده می شود.

   اسپنکس؛ شروع از یک آپارتمان 
کوچک

ایــده راه انــدازی شــرکت اســپنکس 
)SpanX( زمانی در ذهن ســارا بلیکلی 
جرقه زد که وی مســئول فروش دستگاه 
فکس در یک فروشــگاه بود. اگرچه او در 
شغل خود به عنوان فردی موفق شناخته 
می شد، اما پوشــیدن لباس فرم به همراه 

جوراب شلواری وی را کلافه کرده بود.
همین مساله او را به فکر تولید محصولاتی 
ســوق دارد که بتوانند راحتی بیشتری را 
برای افراد به ارمغان بیاورند. ســارا بلیکلی 
حدود دو ســال روی ایده خود کار کرد و 
همزمان به عنوان مسئول فروش دستگاه 
ها ی فکس نیز مشغول بود. در نهایت بعد 
از دو سال تحقیق و ارزیابی، به سراغ شرکت 

نیمان مارکــوس رفت تا شــانس فروش 
محصولات خود را امتحان کند.

طولی نکشــید که دیگر فروشــگاه ها ی 
دیگری همانند Saks و برگدورف گودمن 
نیز بســتری را برای فــروش محصولات 
اسپنکس فراهم کردند و اکنون این شرکت 
به جایگاه رسیده که طبق گزارش نشریه 
فوربز، ارزش خالص آن برابر با یک میلیارد 

دلار عنوان شده است.

   تامبلر؛ شروع از یک اتاق خواب 
دوران کودکی

در سال 200۷، دیوید کارپ شرکت تامبلر 
)Tumblr( را شرکتی که در زمینه ارائه 
خدمــات میکروبلاگینگ و شــبکه ها ی 
اجتماعــی فعالیت می کنــد، پایه گذاری 
کرد. وی در آن زمان، در اتاق خواب دوران 
کودکی خود در شــهر نیویــورک، امور را 
مدیریت می کرد و در اولین شبی که سایت 
خود را بارگذاری کرد، توانست چیزی حدود 
۷۵ هزار کاربر را جذب کند. تامبلر در سال 
20۱3 با قراردادی بــه ارزش ۱.۱ میلیارد 
دلار به شرکت یاهو واگذار شد. اما در سال 
20۱۹، وردپرس این شــرکت را حدود 3 

میلیارد دلار خریداری کرد.

   دل؛ شروع از یک اتاق در خوابگاه
در سال ۱۹۸۴، اغلب کامپیوتر ها با قطعات 
جدا از هم برای خریداران ارسال می شدند و 
آن ها می بایست خود، این قطعات را سرهم 
یا به اصطلاح اسمبل کنند. اما مایکل دل 
 PC’s Limited در همان سال، شرکت
را با هدف فروش کامپیوتر راه اندازی کرد 
کــه خدماتی همچون فروش، ســاخت و 
تعمیرات را ارائه می داد. او که برای کار خود 

به فضای بیشتری نیاز داشت از اتاق، به یک 
پارکینگ تغییر مکان داد و به تدریج به یکی 
از بزرگ ترین فعالان دنیای کامپیوتر تبدیل 
شــد. ارزش شــرکت دل در حال حاضر، 
حدود 30 میلیارد دلار پیش بینی شــده 
و بالغ بر ۱۶۵ هزار نفر نیز در این شــرکت 

کار می کنند.

   هارلی دویدسون؛ شروع از یک اتاقک
ویلیام اس. ها رلی در سال ۱۹0۱، موتوری 
را طراحی کرد که می شــد آن را روی یک 
دوچرخه سوار کرد. دو سال بعد یعنی در 
سال ۱۹03، ویلیام و برادرش آرتور اولین 
موتورســیکلت را در دل یک اتاق بســیار 
کوچک، تولید کردند. روی در ورودی این 
 Harley Davidson :اتاق نوشته بود
Motor Company. اکنــون ایــن 
شرکت با ارزش 2.۸ میلیارد دلار به عنوان 
یکی از معروف ترین برند های حوزه خود به 

شمار می رود.

   یانکــی کندل؛ شــروع از یک 
آشپزخانه

در ســال ۱۹۶۹ بود که مایــک کیتریج 
۱۶ ساله، با آب کردن چند مداد شمعی و 
بکارگیری موم، توانست برای مادر خود در 
روز کریسمس یک شمع درست کند. یکی 
از همســایه ها ی مایک، مجذوب این ایده 
شد و از وی خواست تا چند شمع دیگر نیز با 

همین روش بسازد و به او بفروشد.
محبوبیت این شمع ها تا جایی پیش رفت 
که مایــک کیتریج در نهایت شــرکتی را 
تحت عنوان یانکی کندل راه اندازی کند. 
اکنون محصولات این شرکت در بسیاری از 

کشور های جهان به فروش می روند.

12 شرکت بزرگ دنیا که کار خود را از زیرزمین و پارکینگ آغاز کردند؛ 

قدم های کوچک اول!
کسب وکار ها و شرکت ها ی بزرگ و موفق جهان، هرگز مسیری 
ساده و بی دردسر را برای رسیدن به چنین جایگاهی طی نکرده اند. 
مدیران جوان این مجموعه ها در ابتدای راه، اگرچه ایده هایی بزرگ 
را در سر داشتند، اما وسعت جیبشــان به وسعت ایده هایشان 
نبود و به ناچار می بایست میزکار خود را در دل زیرزمین منازل، 

پارکینگ ها و یا حتی اتاقکی در خوابگاه ها برپا کنند.

طبق آخرین گزارش ها، 
ارزش شرکت اپل برابر 

با ۱.۲ تریلیون دلار 
عنوان شده است. 
فروشگاه ها ی این 

شرکت در ۲۵ کشور 
دنیا به مشتریان خود، 
خدمات ارائه می دهند 

و تا پایان سال ۲0۱۹ نیز 
تعداد کارمندان این 

شرکت حدود ۱۳۷ هزار 
نفر ذکر شده است

تعطیلی که به نفع 
بورس می شود!

ســومین ماه پاییز نیز آغاز شد اما 
بورس تهران در دومین ماه پاییز با 
افت ۴.۷ درصدی شاخص کل بسته 
شد و بدین گونه تالار شیشه ای برای 
چهارمین ماه پی در پی در مســیر 
کاهشــی قرار گرفت. درست است 
که بیش از یک هفته است بازار سهام 
روند صعودی به خود گرفته ولی این 
روند در مقایسه با روند نزولی چندماه 

گذشته قابل قبول نیست.
با بررســی بازار در دومین ماه پاییز 
می تــوان دریافت کــه دلار افت 
۸.۶ درصدی و ســکه نیز کاهش 
۱۶.۹ درصــدی داشــت و قیمت 
مســکن و خودرو هم بــه صورت 
عمده ای کاهش یافته اما وضعیت 
بازار بورس کمی متفــاوت بوده و 
بازارسهام را در ماه آبان به دو نیمه 
تقسیم می شــود یک روند نزولی 
عمیق و یک روند صعودی متعادل.

تعطیلی دوهفته ای که آغاز شــده 
یکی از موضوعات مــورد بحث در 
بین فعالین بورســی وشبکه های 
اجتماعی است. البته کارشناسان 
عمده بازار بســیار کم درخصوص 
این تعطیلی و ســازو کار آن ارایه 
نظر می کنند. این دســته از افراد 
اغلب دغدغه تاثیر این تعطیلی ها 
بر بازارســهام دارند و موضوعی که 
تقربیا از اواخر هفته گذشته و با اعلام 
بحث تعطیلی دوهفتــه ای آذرماه 
بین کابران شکل گرفته است. آنچه 
که در صفحات مجــازی از جمله 
توییتر به چشم می خورد این است 
که بسیاری از فعالین در حوزه بازار 
ســرمایه و بورس این تعطیلی را به 
نفع بازار می دانند و می گویند این 
دوهفته شاهد اوج گیری بازارهستیم 
چراکه؛ این دوهفته باعث می شود 
برخی از کسب و کارها غیر فعال یا 
نیمه فعال شود که در نتیجه بخشی 
از نقدینگی ها برای کســب سود به 
صورت کوتاه مدت وارد بازار سرمایه 
می شــوند و درنتیجه این دوهفته 
جو مثبتی خواهیم داشت. در این 
میان یک اعتقاد یا یک نظریه دیگر 
نیز در بازارسهام وجود دارد، برخی 
از کارشناسان و فعالین بازار براین 
نظرند که طی دوهفته آینده احتمالا 
میزان دخالت های دولت در بورس 
افزایشی می شود و در نتیجه بازهم 
از میزان اعتماد مردم در بازار کاسته 
می شود و اعتماد کمتر مساوی است 
با خروج نقدینگــی از بورس. البته 
نوسان نرخ سود بانکی در این هفته ها 
و مصوبه های جدید و قدیمی بازار 
سهام و امثال این موارد باعث می شود 
که بورس طی ایــن دوهفته رونق 
چندانی نداشته باشــد. بطور کلی 
دو نوع وضعیت می توانــد در بازار 
وجود داشته باشــد که دیده شدن 
هریک از این دو بستگی به دولتی ها 

و مسئولان دارد.
شاهین چراغی، عضو شورای عالی 
بورس گفت: نزدیک به دو دهه است 
که ازشروع بازنگری قانون تجارت 
می گذرد. بخشی ازمشکلات ریزش 
بورس، عدم توجه به حقوق سهامدار 
خرد، تعارض منافع آنها با مدیران 
و حتی بعضا با سهامدار عمده بود. 
تعیین تکلیف فوری لایحه مذکور 
و تغییــرات در قوانیــن و مقررات 
شــرکت های ســهامی عام، برای 
 حفظ حقوق سرمایه گذار ضروری

 است.
 ســعید اســلامی بیدگلی، عضو 
شــورای عالی بورس نیز بیان کرد: 
پس از مدت ها و با رایزنی بسیار، با 
تصمیمات اخیر شورای  عالی بورس، 
امیدواریــم مشــکل صندوق های 

سرمایه گذاری حل شود.

تجارت نیوز
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

آغاز ورود دانش بنیان ها به بازار بورس و یک علامت سؤال بزرگ!

در حالی معاون علمی و فناوری ریاســت جمهوری از 
ورود یکی از استارت آپ های حوزه حمل و نقل در بازار 
بورس خبر داده است که امروز این بازار به واسطه سوءمدیریت دولت حال 

خوبی ندارد.

ســورنا ســتاری، معاون علمی و فناوری رییــس جمهوری پذیــرش اولیه یکی از 
استارت آپ های حوزه حمل و نقل در بازار بورس را زمینه ساز حضور استارت آپ ها در 
بدنه اصلی اقتصاد کشور دانست و اظهار کرد: صنعت دانش بنیان و استارت آپی، یک 
صنعت نوظهور در کشور اســت و ورود یکی از اعضای آن در بازار بورس به معنای به 

رسمیت شناخته شدن این مجموعه در اقتصاد کشور است.
معاون علمی و فناوری رییــس جمهوری با اعلام پذیــرش اولیه یکی از 
سامانه های درخواست خودرو در بازار بورس تصریح کرد: این موضوع یک 
اتفاق خوش یمن و مبارک برای زیست بوم فناوری و نوآوری است که یکی 
از شرکت های استارت آپی به بازار بورس رسیده و بدنه اصلی اقتصاد، حضور 

آن را پذیرفته است.
ستاری با بیان اینکه ورود یک شرکت به بازار بورس اوج پختگی و بلوغ آن 
مجموعه است، تصریح کرد: این اتفاق یعنی پذیرش این شرکت در اقتصاد 
رسمی کشور، موضوعی است که نشان از توانمندی دانشی و تخصصی جوانان 
کشــورمان که به عرصه فعالیت های اقتصادی کشــور وارد شده اند، دارد؛ 
امیدواریم این اتفاق، شروع ورود شرکت های دانش بنیان و استارت آپ های 
توانمند دیگر به این بازار سرمایه باشد تا با این کار شاهد حضور و اثرگذاری 
سرمایه های دانشی فرزندان کشور در جامعه باشیم؛ شاید این موضوع مردم 

را از بازارهای متلاطم طلا و مسکن بیرون بکشد.
در همین زمینه حسین سلاح ورزی، عضو شــورای عالی بورس نیز با انتشار مطلبی 
با عنوان خبر خوب در صفحه شــخصی خود اظهار کرد: به زودی تابلوی جدیدی در 
فرابورس با نام بازار هدف راه اندازی می شود که در آن طیف وسیعی از کسب و کارهای 
نوآفرین و دانش بنیان )حتی در مقیاس استارت آپی( امکان پذیرش خواهند داشت 
و به این ترتیب راه تازه ای برای تامین مالی کسب و کارهای نوآورانه در ایران گشوده 

خواهد شد.
 ۶ ماه قبل فرابورس ایران با هدف طراحی، تدوین و اجرای بهتر بازار هدف از تمامی 
فعالان، کارشناسان، خبرگان و پیشکسوتان بازار سرمایه دعوت کرده بود تا با مشارکت 

در نظرسنجی تدوین قوانین و مقررات این بازار، فرابورس را برای راه اندازی هرچه بهتر 
آن یاری کنند.

»بازار هدف« بازطراحی بازار شرکت های کوچک و متوسط )Sme( است که قوانین 
و مقررات مربوط به نحوه پذیرش شــرکت ها و چگونگی انجام معاملات سهام در آن 
بازنگری می شود تا از این رهگذر بتواند با قوانین ساده تری، پذیرای طیف وسیع تری از 

شرکت ها در بازار سرمایه باشد.
هدف اصلی از طراحی و راه اندازی »بازار هدف«، ایجاد بستری مناسب برای پذیرش 
شرکت های دانش بنیان و استارت آپی و نیز شرکت های غیردانش بنیان در سایزهای 
بزرگ، متوسط و کوچک اســت که این شــرکت ها به دلیل فقدان برخی ضوابط و 
معیارهای پذیرش در حال حاضر قادر به حضور در بازار اول یا دوم فرابورس نیستند، 
اما حضور آنها در بازار سرمایه می تواند منجر به تقویت، توسعه و رشد اقتصادی کشور 

شود.
حال سوال اینجاست در حالی که ۶ ماه قبل خبر راه اندازی این بازار هدف منتشر شده و 
حتی پرسشنامه های عمومی نیز انجام شد، پیش نویس نیز تهیه و نظرخواهی عمومی 
نیز درباره آن انجام شده است، دست اندرکاران این امر باید بعد از ۶ ماه توضیح بدهند 
که این کار در چه مرحله ای است و در این ۶ ماه چه فعالیت هایی صورت گرفته است؟

نکته مهم بعدی اینکه، کاری که دولت در چند ماه گذشته با سهامداران خُرد در بازار 
بورس انجام داد، اعتماد  مردم به این بازار را سلب کرده است  و سوال اساسی این است 
که در حالی که بازار مسکن، بازار خودرو، بازار سکه و .... به درستی مدیریت نمی شود، 
چه تضمینی وجود دارد که بازار ســرمایه شرکتهای کوچک و متوسط )SME( که 
امکان حضور شرکت های دانش بنیان را برای برخورداری از مزایای مالی فراهم کرده  

است، در این مسیر موفق شود؟!

تسنیم
گــــــزارش

استارت آپ
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